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Ограничението се въвежда от февруари първо в центъра на сто-
лицата. Още от другата зима най-вероятно в София ще забранят
“цапащи автомобили” да влизат в центъра през зимния сезон.

Реформите в съдебната
система обсъди на специ-
ално онлайн заседание уп-
равляващата коалиция.
Една от основните теми бе
бъдещето на Антикоруп-
ционната комисия
(КПКОНПИ). Предвари-
телните планове предвиж-

дат комисията да бъде раз-
делена на две - един орган
да се занимава с отнемане
на незаконно придобито
имущество, а друг да има
разследващи функции за
борба с корупцията.

Председателят на
КПКОНПИ Сотир Цаца-

ров депозира в деловодст-
вото на НС оставката си.
Той обжалва отнетия му
достъп до класифицирана
информация. Според него
това е станало след
“продължителен институ-
ционален натиск” от Кирил
Петков и Бойко Рашков.

Цацаров е поискал проку-
рорска проверка заради ду-
мите на премиера, че “има
последствия от изнесената
от Цацаров класифицирана
информация и случаят ве-
роятно ще бъде предаден на
прокуратурата”.

дивително колко хорска зло-
ба може да събере информация
за 120 000 лева годишен доход.
18 018 души точно са се осмели-
ли да декларират подобни при-
ходи пред НАП. (Стр. 4) От тях
са събрани 586,8 млн. лева нало-
зи, но тази цифра, макар и по-
голяма, не стои добре за обикно-
веното човешко око. А би тряб-
вало. Защото стремежът ни тряб-
ва да е напред и нагоре, а не кой
как се е уредил с високи заплати
и “защо той, а не аз”, какъвто е
масовият случай.

По-важно е наистина мини-
малните и средните доходи да се
вдигнат далеч над границата на
мизерията от 369 лева. Самата
граница на бедност трябва да е
на средноевропейско ниво, а не
разни държавни чиновници да
подреждат нещата така, че с все-
ки лев отгоре на тоя праг да
може да се оцелява. Или пък
средна заплата от 1543 лева за
страната да стои в очите на хо-
рата като някакво златно кюлче.
1543 лева за нищо не стигат днес
и това е ясно на абсолютно всич-
ки. Да не говорим за по-ниските
доходи, с които оцеляват мно-
зинството от българите.

От друга страна - зад ръста
на доходите трябва да стои здра-
ва, силна и пропорционално раз-
вита национална икономика, за
да не се превърне той директно
в инфлация.
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Äâå êîìèñèè ùå ñå
áîðÿò ñ êîðóïöèÿòà
Сотир Цацаров официално подаде оставка,
но даде и премиера на прокуратурата
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СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Огромна опашка се образува пред сградата на БНБ, където започна продажбата на монетата, посветена
на 150 години от рождението на Гоце Делчев. Гражданите, сред които преобладаваха млади хора, чакаха
да си купят сребърната монета с номинал от 10 лева. Това е първата монета, която БНБ пуска тази година
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Реформите в съдебната
система обсъди на специал-
но онлайн заседание управ-
ляващата коалиция. Една от
основните теми за дебат, ос-
вен правомощията на главния
прокурор и дейността на
прокуратурата, бе и бъдеще-
то на Антикорупционната
комисия (КПКОНПИ). Пред-
варителните планове пре-
движдат комисията да бъде
разделена на две. Идеята на
управляващите е едната част
от нея да се занимава с отне-
мане на незаконно придоби-

Няколко общини въвеждат режим на улич-
ното осветление заради високите сметки за
ток. Някои от тях предвиждат режим и при
ползването на отоплителни уреди в админи-
стративните звена.

Във Вълчи дол лампите по улиците ще
светят през една от 17,30 до 00,00 часа. За
ноември там са платили 58 384 лв. за елект-
роенергия, докато за предходния месец смет-
ката е била 20 951 лева. Според прогнозите
за тази година се очаква по това перо разхо-
дите да бъдат 700 000 лв. Уличното осветле-
ние е една от дейностите, която се покрива
изцяло от местните приходи, а те са мини-
мални. Драстичното увеличаване на цената
води и до ограничаване на средствата, плани-
рани за други дейности. Община Вълчи дол
обаче не разполага с допълнителен финансов
ресурс, с който да компенсира разходите,
съобщават от кметството.

Другата община с режим е Ардино. Смет-
ката за декември там е около 54 000 лв., кол-
кото е средно за шест месеца общо през годи-
ната по-рано. Населените места в Ардино ще
бъдат осветени само 4 часа в денонощието -
вечер от 18 до 21 ч. и сутрин от 6 до 7 часа.

В община Лесичово, Пазарджишко, също
са предприели тази мярка. Според зам.-кмета
Веселина Милкова във всички населени мес-
та от общината ще има режим на осветлени-
ето. Там лампите ще светят сутрин от 5,30 до
7 часа и вечерта от 18,30 до 23 часа.

Лом стана петата община,
ръководена от кмет на ГЕРБ, в
която влезе Антикорупционната
комисия за последните седмици.
Само преди дни беше акцията и в
община Луковит.

Този път служители от дирекция
“Противодействие на корупцията”
проверяват информация за неправо-
мерни действия от лица, заемащи вис-
ши публични длъжности, при възла-
гане на обществени поръчки. Става
дума за две обществени поръчки, фи-
нансирани по Оперативните програ-
ми “Околна среда 2014-2020” на
МОСВ и “Развитие на селските рай-
они 2014-2020” на Държавен фонд
“Земеделие” за 3,4 млн. лева. Те са

Окръжният съд в Монтана осъди
прокуратурата да плати обезщетение от
83 000 лева на бившия кмет на Видин в
мандата 2011-2015 г. Герго Гергов, из-
дигнат от БСП. Присъдата е за незакон-
но повдигнати обвинения за четири
престъпления. Искът на Гергов е за иму-
ществени и неимуществени вреди за 200
000 лева. Според него са му нанесени
психически вреди, уронено е доброто
му име и се е влошило здравословното
му състояние. Това е станало след пуб-
личното задържане и показен обиск в
дома на бившия кмет.

През 2014 г. срещу Герго Гергов бе
образувано досъдебно производство на
Специализираното звено “Антикоруп-
ция” при Софийската градска прокура-

Ðàçäåëÿò ÊÏÊÎÍÏÈ íà äâå
Сотир Цацаров официално подаде оставка, но даде и премиера на прокуратурата

то имущество, а другата да
има разследващи функции.

“В новия законопроект се
предвижда разделяне в сегаш-
ната комисия на два отделни
органа, като единият ще се
фокусира изцяло върху отне-
мане на незаконно придоби-
тото имущество при спазва-
не на европейските стандар-
ти, отчитане на осъдителните
решения за България в Стра-
сбург. Другият орган ще е из-
цяло антикорупционен - с
конфликт на интереси и раз-
следващи функции за проти-

водействие на корупцията, и
това е новото при този анти-
корупционен орган - ще има
разследващи правомощия,
каквито в момента няма”,
съобщи преди дни пред БНР
зам.- председателят на парла-
ментарната комисия по кон-
ституционни и правни въпро-
си Атанас Славов.

Председателят на КПКОН-
ПИ Сотир Цацаров депозира
вчера в деловодството на На-
родното събрание оставката
си. В края на миналата сед-
мица той анонсира оттегля-

нето си и обяви, че ще поис-
ка освобождаването му да
стане факт от 1 март, след
като представи доклад за дей-
ността си пред ресорната
парламентарна комисия. Така
Цацаров изпревари с часове
новината, че достъпът му до
класифицирана информация
е отнет. В позиция Цацаров
изрази мнение, че това е ста-
нало след продължителен ин-
ституционален натиск, уп-
ражнен спрямо ръководство-
то на агенцията от министър-
председателя Кирил Петков

и от министъра на вътреш-
ните работи Бойко Рашков.
Вчера стана ясно, че Цаца-
ров е поискал от главния
прокурор Иван Гешев да го
провери заради думите на
премиера Кирил Петков, че
“има последствия от изнесе-
ната от Цацаров класифици-
рана информация и случаят
вероятно ще бъде предаден
на прокуратурата”.  Според
писмото на Цацаров думите
на премиера навеждали на
извод за извършени пре-
стъпления.

СНИМКА БГНЕС

Слънчевото време отново напълни столичните булеварди с хора, въпреки
предупрежденията на здравните власти за повишение на заболелите от КОВИД-19

за проектиране на компостиращи ин-
сталации за разделно сметосъбиране
и за саниране на сгради в кметствата
с. Сталийска махала, с. Замфир и с.
Долно Линево.

Обяснения дават ръководството
на общината, длъжностни лица и
служители на фирмите-изпълните-
ли на обществените поръчки. Има
данни, че фирмите са избрани фор-
мално, а възложените им дейности
се изпълняват реално от дружест-
ва, собственост на заместник-кме-
та на града Валентин Евтимов. Ус-
тановено е също, че на неговите
дружества в предходни периоди са
възлагани поръчки и договори от
страна на общината.

тура и той е обвинен за престъпление
по служба с цел да набави за себе си
облага, незаконно държане на нерегис-
трирани археологически обекти и на
боеприпаси. Две години по-късно е по-
лучил и четвърто обвинение за
престъпление срещу стопанството. За-
ради това Гергов е отстранен от
длъжност като кмет на Видин, а по-
късно е възстановен с друго решение
на съда. Едно по едно наказателните
производства са прекратени, потвърде-
на е само присъдата за незаконно
държане на археологически обекти.

Заради всичко това съдът в Монтана
е решил прокуратурата да плати на бив-
шия кмет 80 000 лева за неимуществени
вреди и 3000 лева за имуществени вреди.

Àíòèêîðóïöèîííàòà êîìèñèÿ
âëåçå è â îáùèíà Ëîì

Åêñêìåò íà Âèäèí
îñúäè ïðîêóðàòóðàòà

Îáùèíè
âúâåäîõà ðåæèì
íà óëè÷íîòî
îñâåòëåíèå
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Íàé-ãîëåìèÿò êàïàí
ïðåä êîàëèöèîííèòå
óïðàâëåíèÿ ñà
ñâðúõî÷àêâàíèÿòà

Политологът Първан Симеонов

С Решение № 71 от 20.11.2021 г. Националният съвет на
БСП свиква заседание на 50-я Конгрес на БСП на 22 януари
2022 г., ден събота, от 10:00 часа в зала №1 на Националния
дворец на културата, София при следния дневен ред:

1. Политически доклад на НС на БСП:
- парламентарни избори и избори за президент и вице-

президент на Република България през 2021 година;
- идейно-програмно и организационно състояние на пар-

тията и определяне на мерки за развитие.
2. Констатиране прекратяването на правомощията на

председателя на БСП.
3. Стартиране на кампания за пряк вътрешнопартиен из-

бор на председател на БСП.
4. Утвърждаване на делегираните членове на НС на БСП

от областни квоти при условията и по реда на чл.32, ал.4 от
Устава на БСП.

В специална позиция най-
големият полицейски синди-
кат СФСМВР изрази притес-
ненията си от плановете на
вътрешното министерство за
реформи в сферата. Синди-
калистите призоваха за
спешна среща с министър-
председателя Кирил Петков,
за да обсъдят ситуацията в
МВР. Ако такава не се
състои, ще считаме поетите
от Федерацията ангажимен-
ти за недействителни, доба-
вят те.

Повод за откритото им
писмо са действията в МВР,
насочени към планиране на
изваждането на определени
структури от състава на ми-
нистерството. Те обаче се
безпокоят от начина, по кой-
то това се случва. “Планира-
нето, а в отделен случай и
реализацията на такова  пре-
структуриране удивително
напомнят опитите за рефор-
миране на министерството
“на парче”, на чийто очеви-
ден провал бяхме свидетели
през последните години.
Срещу подобен подход
СФСМВР винаги остро се е
противопоставяла”, пишат
синдикалистите. Те отбеляз-
ват, че синдикалните органи-
зации в МВР не само не уча-

Президентът и вицепре-
зидентът Румен Радев и
Илияна Йотова ще положат
клетва за втория си мандат
пред Народното събрание
на 19 януари. На церемони-
ята са поканени министър-
председателят Кирил Пет-
ков, членовете на Минис-
терския съвет, членовете на
Конституционния съд,
представители на диплома-
тическия корпус, на регист-
рираните в България веро-
изповедания, на държавни
институции, предишни пре-
зиденти на Република
България и председатели на
Народното събрание.

Представителна гвардей-

Ðàäåâ è Éîòîâà ïîëàãàò
êëåòâà â ÍÑ óòðå

ска рота ще посрещне офи-
циалните лица пред цент-
ралния вход на парламента.
Тържествената церемония
ще бъде от 10 часа и ще се
предава пряко по БНТ и
БНР.

Преди Румен Радев и
Илияна Йотова да положат
клетва пред парламента, ще
бъде прочетено решението,
с което ЦИК ги обявява за
избрани за президент и ви-
цепрезидент на България.

Президентът Радев ще
направи обръщение към на-
рода и Народното събра-
ние.

След церемонията в На-
родното събрание Негово

Светейшество Българският
Патриарх Неофит ще по-
срещне в Патриаршеската
катедрала “Св. Александър
Невски” Радев и Йотова и
ще отслужи тържествен мо-
лебен.

Негово Светейшество ще
поздрави държавния глава и
с архипастирско слово с
благопожелания за Божията
благодатна подкрепа за
мирно и плодотворно слу-
жение на българския народ.
За втори път българският
патриарх Неофит лично ще
отслужи молебен и ще бла-
гослови президента Радев за
успешен мандат като държа-
вен глава.

Кметът на Самоков Владимир Георгиев даде личен пример като заплати задълженията
си за 2022 г. още в първия ден от началото на данъчната кампания за общината.
Община Самоков подготвя данъчните съобщения за размера на задълженията за 2022 г.,
като към тях ще бъде приложена брошура с отчета за разходваните приходи в
общината за различни сфери - инфраструктура, благоустрояване, образование, социална
политика, здравеопазване, култура и др.

Ïîëèöåéñêèÿò ñèíäèêàò
èñêà ñðåùà ñ Êèðèë Ïåòêîâ
СФСМВР се опасява, че преструктурирането в МВР напомня
провалените реформи „на парче” от последните години

стват, но дори не са уведо-
мени за това планиране. “За
развитието на тези дейности
получаваме неофициално ин-
формация от наши източни-

ци в и извън министерството,
включително и от медиите.
Тези действия по никакъв
начин не кореспондират с
договореното в Коалицион-
ното споразумение за управ-
ление на страната. Очевидно
е противоречието както с
набелязаните в Приложение
№10 (Вътрешна сигурност)
мерки, така и с договорения
механизъм за тяхното прила-
гане, а и с основополагащия
принцип на прозрачност в
управлението. Разбира се,
спазването на споразумения-
та между политически субек-
ти е извън полето на дейност
на една синдикална организа-
ция, но трябва да отбележим,
че конкретното Споразуме-
ние беше обнародвано като
политическа програма на уп-
равляващата коалиция”, пи-
шат от СФСМВР.

Според тях има разпиля-
ване на време и усилия, кои-
то биха могли да бъдат из-
ползвани с далеч по-продук-
тивна цел. Освен това се ге-
нерира несигурност, напре-
жение и демотивация най-
малко сред служителите на
дирекциите “Пожарна безо-
пасност и защита на населе-
нието”, “Миграция”, “Наци-
онална система 112” и др., а

освен това се пораждат
съмнения относно приложи-
мостта на Коалиционното
споразумение.

Все пак СФСМВР е уве-

рен в добрите намерения на
управляващата коалиция по
отношение на реформиране-
то на МВР. Организацията
отново заявява подкрепата

си за начина, по който е до-
говорено това да се извърши,
и очаква от управляващите да
вземат бързи и адекватни
мерки за решаване на възник-

налите проблеми, без да се
налагат други действия от
страна на Федерацията.

Коментар на стр.5
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Навлизането на еврото на
Балканите ще донесе иконо-
мически, политически и геопо-
литически ползи не само за
района, но и за целия Евро-
пейски съюз. Това заяви пред-
седателят на Комисията по
въпросите на ЕС Драгомир
Стойнев по време на видео-
конферентната среща на пред-
седателите на Комисиите по
европейски въпроси на парла-
ментите на Европейския съюз.

“Еврото и общата монетар-
на политика са стратегически
успех на европейския проект.
Кризата, в която функциони-
рат икономиките в момента,
щеше да има сериозни после-
дици за държавите-членки без
стабилизиращия ефект на
единната валута. Еврото има
и положителен ефект за запаз-

Îò ôåâðóàðè ïúðâà çîíà ñúñ ñêîðîñò 30 êì/÷àñ â Ñîôèÿ
Първата зона с ограниче-

ние на скоростта до 30 кило-
метра в час се въвежда за част
от центъра на София от фе-
вруари. Пилотно “Зона 30”
ще е в карето между буле-
вардите “Пенчо Славейков”,
“Прага”, “Скобелев”, “Вито-

ша”. Подготвен е и проект за
следващата зона, която е меж-
ду бул. “Христо Ботев”, ул.
“Алабин”, бул. “Патриарх
Евтимий” и ул. “Ангел
Кънчев”. “Зона 30” ще бъде
въведена с поставяне на съот-
ветните пътни знаци за нача-

лото и край на зоната. Очаква
се това да стимулира и по-
широкото използване на ал-
тернативни методи за при-
движване.

Още от другата зима най-
вероятно София ще забрани
“цапащи автомобили” да вли-

зат в центъра на столицата
през зимния сезон. Ограниче-
нието обаче няма да важи за
собствениците на такива коли,
живеещи в рамките на бъде-
щата нискоемисионна зона.
Зоните със забрани ще са ис-
торическият център на града

и района около него. Пре-
движда се колите с двигатели
по стандарт “Евро 1” и част
от “Евро 2” да не влизат в
зона център в зимните месе-
ци. Според проучванията те
представляват около 30% от
всички автомобили в града.

ДРАГОМИР СТОЙНЕВ:

Åâðîòî ùå äîíåñå ïîëçè
íà Áàëêàíèòå
Кризата щеше да има сериозни последици за държавите-членки без
стабилизиращия ефект на единната валута, заяви депутатът от „БСП за България”

ване на политическата стабил-
ност в Евросъюза. Междуна-
родните позиции на еврото се
запазиха стабилни, то е ре-
зервна валута и валута, с коя-
то се емитира дълг и се
извършват търговски разпла-
щания”, каза Стойнев, цити-
ран от пресцентъра на Народ-
ното събрание.

Централна тема на диску-
сията бяха постиженията и
бъдещето на еврото, което
през 2022 г. отбелязва своята
20-годишнина като единна ев-
ропейска валута. В срещата се
включи и председателят на
Европейската централна бан-
ка Кристин Лагард. Драгомир
Стойнев заяви, че еврото не е
просто монета, а и носител на
принципите и ценностите на
демократична Европа. В тазиДрагомир Стойнев

СНИМКА НС

перспектива той вижда и ро-
лята на единната валута в по-
нататъшното позитивно разви-
тие на региона на Балканите.
“България и Хърватия следват
стратегическата си цел за
членство към еврозоната”,
припомни той.

В рамките на конференци-
ята бяха обсъдени постижени-
ята и бъдещето на еврото като
единна европейска валута.
Целта е ЕС да бъде по-близо
до гражданите при вземането
на решения. Всички участни-
ци се обединиха около тезата,
че трябва да има много пове-
че диалог при правенето на
европейските политики, както
и да се засили участието на
националните парламенти в
законодателните инициативи
на Европейския парламент.

ÅÊ îäîáðè 30 ìëí. ëâ.
ïîìîù çà òóðèçìà íè

Европейската коми-
сия (ЕК) одобри българ-
ската схема в размер на
15,3 млн. евро (около 30
млн. лв.) за подкрепа на
предприятията в турис-
тическия сектор, засег-
нати от КОВИД-панде-
мията. Схемата ще бъде
предоставена не по-
късно от 30 юни 2022 г.

Помощта ще бъде
под формата на преки
безвъзмездни средства.
За да отговаря на усло-
вията, дадено дружество
трябва да е регистрира-
ло разлика от най-малко
256 евро (500 лв.) меж-

ду оборота си без ДДС
за 2019 г. и оборота си
без ДДС през 2020 г., в
съчетание с държавната
помощ, получена през
2020 г. и през 2021 г.

Освен това, дружест-
вото трябва да е регис-
трирало оборот без
ДДС по-висок от 256
евро (500 лв.) както
през 2018 г., така и през
2019 г. Целта на мярка-
та е фирмите да по-
срещнат нуждите си от
ликвидност и да
продължат дейностите
си по време на панде-
мията и след нея.

Цените на природния
газ се изстреляха в Кос-
моса и това доведе до
поскъпване на тежките
горива - бензина и дизе-
ла. Статистиката показ-
ва, че за една година те
са поскъпнали с 33%,
заяви Андрей Делчев от
Българска петролна и
газова асоциация пред
БТВ. По думите му тен-
денцията е увеличаване
на цената на горивата.
През последната седми-
ца няма промяна - масо-
вият бензин и дизел се
продават за 2,40 лв.

Цената на суровия
петрол за Европа от 70
долара в края на минала-
та година сега е 86,36

Ñêúïèÿò ãàç âäèãíà öåíèòå íà ãîðèâàòà
опасност от дефицит на
суров петрол, тъй като
държавите-производи-
телки забавиха продук-
цията си и не се покрива
рязкото търсене, каза
още той. Има необходи-
мите количества у нас,
категоричен е Делчев.

Светослав Делчев,
член на УС на “Булгар-
газ”, заяви пред БНТ, че
все още е рано да се
каже дали природният
газ ще поевтинее през
февруари. Той поясни, че
трябва договорите с
“Газпром” да се препод-
пишат навреме, за да се
избегне ситуацията с
азерския газ, при която
плащаме неустойки.

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Малко над 18 000
българи са декларирали
над 120 000 лв. годишен
доход. Това са хора, ко-
ито получават над 10
хил. лв. месечно, става
ясно от отговор на ми-
нистъра на финансите

18 õèëÿäè áúëãàðè ïîëó÷àâàò íàä 10 000 ëâ. ìåñå÷íî
Асен Василев на депу-
татски въпрос на Крум
Зарков от “БСП за Бълга-
рия”. Данните са за 2020
г., но са валидни и за
2021 г., се посочва в от-
говора на Василев. Общо
на тези хора е начислен

данък върху доходите на
физическите лица в раз-
мер на близо 587 млн.
лева, се посочва в доку-
мента. В него се допълва,
че платеният през 2020
г. данък върху доходите
от дивиденти възлиза на

314,623 млн. лв. Броят на
физическите лица, полу-
чатели на доходи от ди-
виденти и ликвидацион-
ни дялове, които могат да
бъдат еднозначно опреде-
лени с уникален иденти-
фикатор, е 154 342.

долара, с 16 долара по-
вече, което е сериозно
увеличение, коментира
той. Всички фактори
сочат увеличаване на
цената на суровия пет-
рол, което ще се отрази
на цената на бензина,

смята Делчев. Той все
пак “силно се надява да
не стигне цената на бен-
зина 3 лв.”.

 Потреблението на
горива в момента е как-
вото е било през 2019 г.
преди кризата. Има
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КОЛОНКАТА НА

Дела и думи за МВР
Павлета ДАВИДОВА

Икономиката срещу...
АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Êúäå áåøå
äðóãàðêàòà Äúðåâà?

В ранните часове на утринта гледах, че

даже и слушах сърдитата Велислава Дърева.

Недоволстваше, че за партията й са гласували

над милион, пък видите ли сега, при лошото

управление на Нинова, били гласували за БСП

четвърт милион. Фактите са такива, че бого-

вете мълчат.

Та да се върнем на фактите.

Първото ударче с малкото чукче по канара-

та на БСП, още преди 10.11.1989 г., дойде от

“враговете” с партиен билет. Това ударче от-

люспи немалко членове и симпатизанти. Гос-

пожа Дърева къде ли беше тогава?

Второ, след промените се създадоха фрак-

ции и идейни движения в БСП, които смениха

малкото чукче с по-здрав и голям чук. Късове

от БСП се разлетяха. Госпожа Дърева къде ли

беше?

Трето, когато парният чук ломеше около

ръководството на партията с лидер Жан Ви-

денов и БСП започна да пада на колене, кой

притискаше столетницата откъм главата, за

да се сниши? Къде беше другарката Дърева? И

дали другарката Дърева може да преброи ста-

тиите, анализите, коментарите против соб-

ствената си партия, които се изписаха и пуб-

ликуваха във вестника, за който така милее.

Да попитам, има ли представа другарката

Дърева как се работи в медия, която се бори за

интереса на читателите? Да заслужиш запла-

тата си, да висиш с часове около евентуална-

та информация? Да я уловиш и предадеш на-

време? Да привлечеш не само цоцащи от субси-

дията журналисти, а и такива, които са че-

тени с интерес, такива, които да бъдат чете-

ни с интерес не само от тесен кръг твои лични

приятели?

Тъй като имах честта за много малък пери-

од от време да бъда част от ръководството

на вестник “Дума”, имам малка представа все

пак и за някои основни проблеми на издаване-

то му и правото да задавам въпроси. Когато

вестникът бе заборчнял с над 800 000 марки,

когато издаването му всяка вечер беше на кан-

тар, когато българските социалисти и симпа-

тизанти на лявата идея отделяха от оскъдния

си залък и купуваха “Благоевките”, какво им се

предлагаше от “свободно мислещите социал-

демократични” журналисти? Бой по ръковод-

ството на партията! Това получаваха. Кога-

то партията им просеше заплатите и хонора-

рите, с какво се отблагодаряваха част от “ри-

ещите за свобода на словото”? Давеха мълча-

ливо свободното си словото от ранни зори в

алкохолни пари.

Да виниш някой друг за това, че си докарал

или участвал в докарването на вестник от

байрак на левия печат с опашки от чакащи

пред будките до едвам кретащ стенвестник,

както самата госпожа Дърева се изказа, е

обидно за паметта на всички изключителни

майстори на перото, публицисти, журналис-

ти и репортери, работили за него.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

От стр. 1

Именно тук е про-
блемът - зад увеличените
разходи в държавата не
стои никаква икономика.
Парите днес са просто
хартия, зад която стои
единствено себестойност-
та на доставката й. И об-
ществения консенсус. А
ако утре, по някаква при-
чина, общественото дове-
рие се разклати, хиперин-
флацията ще се озъби от
всички страни. Пак.

От години учени, ико-
номисти и по-обикновени
анализатори говорят за
едно - необходимо е цяло-
стно преструктуриране на
националното стопанство
от икономика на услугите
в икономика с пропорци-

онално развити производ-
ствени сектори. Сега 3 от
4 работни места са свърза-
ни с услугите и КОВИД-
кризата ни показа, че това
не е устойчив модел.

Реиндустриализацията
на страната е скъпо стру-
ващ приоритет, изискващ
поне 10 години и стотици
милиарди инвестиции, с
които страната ни не раз-
полага. Видя се, че само
на чужди пари не може да
се разчита, защото в кри-
зисен момент те бързо на-
мират друго убежище.

Има начин България да
стъпи на правилните рел-
си. Стига правилно да
определи икономическите
си приоритети. Стига да
се насочим към стимули-
ране на родното произ-

водство. И да спрем да
повтаряме мантрата, че
държавата няма право да
се меси в икономиката.
Полша, например, си до-
тира ябълките с евросуб-
сидии. А българските
ябълки се изнасят, защото
производителите им не
могат да издържат на
дъмпинга от вноса у нас.

Непрекъснато се гово-
ри за иновации, но ако
държавата не намери на-
чин как иновациите да се
претворят в производство,
всичко остава в сферата на
фантазиите и популизма.
Къде е заводът за смарт-
фони и таблети, къде са
другите иновационни
производства? Имаме и
наука, и трудов ресурс, но
трябва обаче държавата

да повярва, че таблетът
може да струва 500 лв., а
не 2000 лв. най малко.

Пазари трябват, но с
какво се занимават търгов-
ските ни аташета зад гра-
ница?

И друго - къде ни е
автомобилното производ-
ство? Всички опити удрят
в стената на абсолютната
държавна незаинтересова-
ност. Трябва ли да напом-
няме, че във Франция се
карат френски марки ав-
томобили, а не германски.
Какъвто е масовият слу-
чай в държавната админи-
страция.

България трябва да
намери своя път с внима-
телно планирани икономи-
чески приоритети и инве-
стиции. Наши и чужди.

След повече от десети-
летие ГЕРБ най-сетне
бяха изтласкани от власт-
та. Новите управляващи
са натоварени с непосил-
на тежест - очаквания за
прекратяване на порочни-
те практики, провеждане
на отдавна чаканите ре-

форми, подобряване жи-
вота на средностатистиче-
ския българин... Сферите,
нуждаещи се от промени,
са твърде много и е ясно,
че хубавите неща няма да
се случат от днес за утре.
Обещанията са много, но
едно е да искаш нещо,
друго - да можеш, трето и
четвърто - да го направиш.
Освен думи, трябват и
дела. Всички на това се на-
дяваме.

Една от задачите без-
спорно е така чаканата ре-
форма в МВР. Промяна
искат не само управлява-
щите, а и самите служите-
ли в системата. Както и
българите като цяло. За-
щото всички ние сме умо-
рени да слушаме за корум-

пирани ченгета, мързели-
ви униформени, дарения
за МВР и още, и още.
Жалкото е, че като резул-
тат от ерата на Цветан
Цветанов, в комбинация с
манталитета на ГЕРБ и по-
литическите им чадъри, ав-
торитетът на българския
полицай бе системно об-
ругаван и унищожаван.

А тези хора заслужа-
ват нашето уважение! За-
щото те са тези, които
следят за реда, за сигур-
ността и спокойствието
ни. “Обикновените” поли-
цаи са нашата надежда за
помощ и си вършат рабо-
тата, докъдето им стигат
силите. Те са навън и в
студ, и в пек. Повечето
работят за смешни пари,

униформите и екипиров-
ката им са на светлинни
години от тези на колеги-
те им по света...

Ама ГЕРБ уж даваха
пари за МВР, ще кажете.
Е, даваха, ама после пак
ГЕРБ ги “усвояваха”.
Сега е време някой да се
осмели и да приведе в дей-
ствие хубавите обещания,
които синдикати и уни-
формени слушаха толкова
години. Време е някой да
насочи бюджетните сред-
ства по начин, който да
накара полицаите да се
почувстват значими, как-
вито наистина са. Само
тогава ще усетим и значи-
мото им присъствие и
грижа за нас. Дела и думи
трябват, не само в МВР.
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Д-р Цветан Кьосев е ак-
тивен член на организацията
на БСП в столичния район
“Оборище” и съосновател на
клуб “Медикус”. Влиянието
му тук е впечатляващо.
Същевременно живее и с
проблемите на Кюстендил-
ския край. Неслучайно посве-
щава на родното си село най-
мащабната си книга -
задълбоченото изследване
“Стенско по пътя на истори-
ята”. Тук, в условията на ли-
шения и бедност, той прегръ-
ща онези добродетели, които
му помагат да се развие като
висококвалифициран кадър и
ръководител. Завършва сто-
матология, специализира со-
циална медицина, организа-
ция на здравеопазването, ме-
дицинска статистика, запис-
ва и аспирантура, продължа-
ва подготовката си в съвет-
ската столица, изучава меди-
цинското обслужване на на-
селението в Ленинград и
Москва, в Мюнхен, в Берлин
и Лайпциг. Публикува над 50
научни статии, разработва
повече от 250 аналитични до-
клада, предлагащи решения за
подобряване на здравната си-
стема. На гърдите му забле-
стяват ордени и медали.

С професионализъм и мо-
рал успява във всяка заемана
позиция, но с високите отли-
чия е удостоен най-вече за-
ради работата си в Комитета
за държавен и народен кон-

Èäåÿòà å ñèëíà,
êîãàòî å â ñúðöåòî
Д-р Цветан Кьосев навършва 90 години и закръгля
цели седем десетилетия членство в партията

Землячеството в София, прегърнало инициативата
“Социалисти в помощ на родния край”, е със съществен
принос за най-високите в страната и все още ненадмина-
ти изборни резултати, които постигахме в Кюстендил.
Д-р Цветан Кьосев е сред най-авторитетните в тази
славна дружина. На 18 януари навършва 90 години и закръ-
гля цели седем десетилетия членство в партията. През
това време тя преминаваше различни етапи, сменяше,
дори развенчаваше ръководители, адаптираше се в про-
менящия се свят, устояваше. Хиляди я напуснаха, защо-
то носеха идеята в... портфейлите си и скачаха от пар-
тия в партия като от банкомат на банкомат, жадувай-
ки да получат кода за ново облагодетелстване. Социали-
стите от породата на д-р Кьосев останаха верни и по-
следователни, тъй като не забравиха кой ги е изградил
като личности и специалисти, способни да се справят с
предизвикателствата на времето. И защото като него
са убедени, че през каквито и превратности да премине,
“идеята не подлежи на промяна, тя е непроменяема в
този, който я носи в сърцето и душата си”.

Ñàíèòàðåí õåëèêîïòåð

êàöà â Êþñòåíäèëñêî

Мюмюн и Гюлбие, както много други турци от Кърджалий-

ско, идват през летата в кюстендилските села да отглеж-

дат тютюн. При празнуването на Курбан байрям в Стен-

ско двегодишната им дъщеричка Сузана пада във врящ

котел. След бързата реакция на д-р Кьосев в местността

“Коилица” каца санитарен хеликоптер, който закарва

детето в “Пирогов”. Там животът му е спасен, а след

серия пластични операции е изписано здраво.

Днес изглежда невероятно някой дотолкова да се трогне,

та да изпрати въздушна линейка тъкмо за чедото на

Мюмюн и Гюлбие. А и няма как - сега България единствена

в ЕС е без медицински хеликоптер. В някои случаи бяха

използване военни кугъри или машини на правителствения

авиоотряд, обикновено с благословията на експремиера

Борисов. Система за спасяване на човешки животи, която

да действа без височайше позволение, обаче липсва.

Ïî ðúáà íà çàêîíà

На глухо по рождение момченце лекарите препоръчват

кохлеарна операция в Швеция. Родителите тръгват по

бюрократичните пътеки с надежда да получат необходи-

мия протокол, паспорти и валута, но напразно. След

няколко месеца в безизходица съпругът емигрира с момчен-

цето. Майката е бременна с второ дете и го ражда след

заминаването на мъжа си. На единадесетия месец и то е

сполетяно от диагнозата “глухота”. За него обаче е още

по-трудно да получи протокол за лечение в чужбина,

защото бащата вече е записан като невъзвращенец,

какъвто беше тогавашният термин.

Д-р Кьосев изслушва мъчителния разказ на майката,

обикаляща с детенцето в ръце инстанциите, и е потресен

от безобразието на всички замесени. На своя глава уреж-

да паспорта и валутата. Действащите лица се уговарят

да запазят мълчание, пък каквото стане, ще му мислят

как да се справят. Ослушват се цяла година, но всичко

минава без последствия.

След време по приятел на семейството получава безкрайни

благодарности от родителите. Двете дечица вече чуват и

правят разговорна реч. Д-р Кьосев се олюлява от радост, а

душата му проплаква. Струва му се, че най-щастлив от

успешния завършек на тази човешка драма е тъкмо той.

Нарушил е разпоредби, но пък си е заслужавало!

Иво АТАНАСОВ

трол. Отдава на този орган
над четвърт век като инспек-
тор по здравеопазването, гла-
вен инспектор и главен кон-
трольор, достигайки до на-
чалник на управление. За
разлика от сегашната кон-
тролна система, тогавашната
следи не само упражняване-
то на бюджета, а цялостното
управление на държавата. С
усилията и на д-р Кьосев
инспекторският състав зара-
ботва в непосредствена
връзка с научните звена, ор-
ганизационно-методичните
секции и ръководителите на
лечебни заведения, опирай-
ки се и на контролните ко-
мисии в трудовите колекти-
ви. Този нов подход създа-
ва уникално програмно-це-
лево единство в работата,
което е върхов демократи-
чен етап в регулаторния ме-
ханизъм на държавата. В ре-
ваншистката вакханалия в
началото на прехода обаче
д-р Кьосев е пенсиониран
само на 57 години. Но
разработената от него сис-
тема за подбор, формиране и
отчетност на кадрите повли-
ява върху изпълнението на
държавните контролни функ-
ции и в новите условия.

Душата му се пълни с пе-
чал от прибързаното разру-
шаване на удобната за насе-
лението здравна система.
Споделя това не само с
пълно основание, но и с го-
лямата болка на цялата си
докторска фамилия - той,
съпругата му, синът, снаха-
та, дъщерята и внучката са
лекари. Българският пациент
в повечето случаи е в унизи-
телно и недостойно положе-
ние. Здравето се купува като
всяка друга стока, а качест-
вото невинаги е гарантира-
но. Това е горчиво доказател-
ство за погрешната посока
на управленския модел.

За д-р Кьосев тежките ни

кризи се дължат и на слабо-
то търсене на интелекта,
включително и в лекарските
среди. На високи постове се
инсталират неподготвени,
но партийно верни кадри,
правещи се дори на инспек-
тори по пътищата, само и
само да се задържат. Власт-
ващият егоцентризъм води
до многопосочен разкош
сред някои лекари и мизер-
стващо население с ограни-
чен достъп до качествена
медицинска помощ. Това
подтиква хората да се гле-
дат накриво и да бъдат край-
но подозрителни към всички
и всичко. Превръщаме се в
общество от жертви, в кое-
то вина има, но виновни
няма. И в което навсякъде и
непрекъснато търсим про-
мяна, и все не я улучваме.

Сигурно на читателя му е
чудно, че човек на 90 години
не просто е в час, но и е по-
активен от мнозина млади по
важните за обществото ни
въпроси. Това е възможно,
защото на д-р Кьосев му е
широко, но не около врата, а
в сърцето. В него има място
не само за семейството и близ-
ките, за които с толкова лю-
бов пише в книгата си “Учи-
телят - живот”. Тук са и при-
ятелите, които дават не само
духовна сила, но го зареждат
и физически, правейки го по-
могъщ и благороден. Тук са и
партийните другари, които са
останали верни на политичес-
ките си възгледи, защото също
като него не са ги изтъргували
за дебитни карти.

Лявата идея е силна, ко-
гато се носи в сърцето, убе-
ден е д-р Цветан Кьосев. И
го доказва във всеки миг от
своето вече 70-годишно пар-
тийно членство. Ще го пра-
ви и занапред - както за чест-
та на ветераните, така и за
младите, които се нуждаят
от пример.
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Дали като премиер или президент, той няма
решенията за проблемите на Италия

На стр. 9

СНИМКА БГНЕС

Ще заеме ли премиерът Драги (вляво) мястото
на президента Матарела в края на месеца
и как ще се отрази това на Италия и Европа?

На 24 януари италианските парла-
ментаристи и група регионални пред-
ставители ще започнат процеса на из-
бор на нов президент. Това, което обик-
новено е потайна вътрешнополитическа
игра, привлича вниманието по целия
свят, защото в надпреварата най-вероят-
но ще участва Марио Драги - настоящ
италиански министър-председател и
бивш шеф на Европейската централна
банка (ЕЦБ), чийто прословут лозунг да
се прави “каквото е необходимо” бе
водещ в спасяването на еврото.

Ìàðèî Äðàãè âå÷å „íÿìà
êàêâîòî å íåîáõîäèìî”
Ìàðèî Äðàãè âå÷å „íÿìà
êàêâîòî å íåîáõîäèìî”
Ìàðèî Äðàãè âå÷å „íÿìà
êàêâîòî å íåîáõîäèìî”
Ìàðèî Äðàãè âå÷å „íÿìà
êàêâîòî å íåîáõîäèìî”
Ìàðèî Äðàãè âå÷å „íÿìà
êàêâîòî å íåîáõîäèìî”

Адам ТУУЗ

Днес настроението в еврозоната е
спокойно. Но дълговете на Италия са
надвиснали над бъдещето на еврото като
валута. Когато за първи път беше из-
бран за министър-председател преди
близо година, мнозина се надяваха, че
Драги ще извърши същия тип трансфор-
мация в Рим, каквато управляваше от
мястото си във Франкфурт, Германия, в
ЕЦБ. Въпросът сега е дали той ще запа-
зи контрола си върху властта в Италия,
като премине от премиерския пост към
президентския.

Залозите в президентската надпрева-
ра на Италия се простират отвъд фигу-
рата на Драги и неговата технократична
мощ. По-точно би било да се мисли за
него като за последния етап в продължи-
лата десетилетия борба за помиряване
на позицията на Италия като член на
вътрешния кръг на Европа - и еврото -
и променящите се течения в италианска-
та демокрация. Няма гаранция, с или без
Драги начело, че противоречията на
Италия - а с тях и на Европа - все още
могат да бъдат управлявани.

В предишната си роля Драги използ-
ва силата на централната банка, за да

успокои пазарите на облигации. Дали
той е в състояние да използва наличните
лостове на политическата власт в Рим,
за да се справи с основния проблем -
неадекватния растеж на Италия - е далеч
по-малко очевидно.

В следвоенната конституция на Ита-
лия президентството изглежда като це-
ремониална роля. Изпълнителната власт
е на министър-председателя. Но от 90-
те години на миналия век президентст-
вото пое много по-важна роля. Докато
министър-председателите зависят от
сменящите се парламентарни коалиции,
президентът се избира непряко от пар-
ламента и комисия от регионални пред-
ставители за седем години. Всяко ново
правителство, сформирано от партиите,
трябва да получи одобрението на прези-
дента, както и всеки законодателен акт.
Президентът също така взема решение
за разпускането на парламента и по този
начин - за датите на изборите.

В следвоенния период Италия беше
един от най-големите успехи на Европа.
Към 1987 г. страната вече може да пре-
тендира, че е изпреварила Обединеното
кралство по номинален БВП - събитие,

наричано от италианците il sorpasso
(“надминаването”). В същото време пуб-
личните разходи и държавните дългове
нараснаха. Италия смекчаваше всяка
прекомерна вътрешна инфлация чрез
периодични девалвации на лирата. Този
модел на растеж достигна своите грани-
ци в началото на 90-те години, когато
Франция и Германия се заеха с проекта
за Европейски валутен съюз и постави-
ха строгите критерии от Маастрихт за
членство в еврото - дългове под 60 про-
цента и дефицити от не повече от 3
процента от БВП. През 1992 г., докато
нейната партийна политическа система
се разпада, Италия се сблъсква с екзис-
тенциална финансова криза.

Изправени пред двойния разпад на
политика и икономика, поколение ита-
лиански технократи и центристи, оцеле-
ли от политиката на 1980-те, сред тях и
Драги, се заемат да придържат Италия в
съответствие с френско-германската
визия за Европа. Те укротяват нараства-
нето на държавния дълг, но с цената на
драматично забавяне на икономическия
растеж.
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Болни от КОВИД-19 индийци са
изолирани след резкия скок на
новите случаи в страната.
Вариантът Омикрон се
разпрострнява бързо по целия свят.
В Гърция започват да глобяват
навършилите 65 години, ако
не са ваксинирани. Френското
правителство одобри
по-строги мерки

Сърбите одобриха
конституционните
промени

61,84 на сто от гласувалите на

вчерашния референдум за консти-

туционни промени в Сърбия са

гласували “за”, а 37,1 процента -

против, съобщи председателят на

РИК Владимир Димитриевич. До-

питването бе приветствано от

ЕС, САЩ и някои западни страни

като стъпка в правилната посока.

Някои опозиционни партии и неза-

висими експерти твърдят, че ре-

ферендумът е бил организиран в

недемократична атмосфера,

твърде прибързано и твърде рано

преди изборите, които трябва да

бъдат в началото на април.

Арести в Англия
след драмата в Тексас

В Англия бяха арестувани двама

тийнейджъри в рамките на раз-

следването на инцидента със за-

ложници в синагога в щата Тексас.

Похитителят - британският граж-

данин Малик Фейсал Акрам, на 44

години от Блекбърн, бе застрелян в

Коливил от американската поли-

ция. Външната министърка Лиз Тръс

нарече инцидента “акт на теро-

ризъм и антисемитизъм”.

Раждаемостта в Китай
намаляла през 2021 г.

Раждаемостта в континента-

лен Китай е спаднала до рекордно

ниското ниво от 7,52 на 1000 души

през 2021 г., сочат данни на Наци-

оналното статистическо бюро на

страната. “Демографското предиз-

викателство е добре известно, но

скоростта на застаряване на насе-

лението явно е по-бърза от очаква-

ното. Потенциалният растеж на

страната губи скорост”, коменти-

ра Джъуей Джан, главен икономист

в “Пинпойнт асет мениджмънт”.

Хиляди без ток в САЩ

След обилен сняг и лед в САЩ

над 145 000 души са без ток. Във

Вирджиния, Джорджия, Северна и

Южна Каролина е обявено извъ-

нредно положение. Регистрирани

са стотици пътни инциденти.

Второ голямо изригване
на вулкана в Тонга

Регистрирано е второ голямо

изригване на вулкана в Тонга, съоб-

щи мониторинговата станция в

Дарвин. Това става три дни след

като първото изригване предизви-

ка цунами в Тихия океан.

Бившият украински президент Петро Порошенко (в средата) пристигна на летището в Киев.
Негови привърженици и журналисти го обградиха. Главният прокурор е издал заповед
да бъде арестуван, щом премине границата. Повдигнати са му обвинения за държавна измяна,
които лидерът определя като “политически”

Êîâà÷åâñêè ïîå
âëàñòòà â Ñêîïèå

Новоизбраният министър-
председател на РС Македо-
ния Димитър Ковачевски пое
официално управлението на
страната от досегашния пре-
миер Зоран Заев. Церемони-
ята се проведе в сградата на
правителството. Кабинетът
бе избран на 16 януари ве-
черта с 62 гласа “за”, 46 “про-
тив” и без “въздържали се”,
съобщи БГНЕС. В новото
правителство СДСМ и коа-
лицията ще имат 12 минист-
ри, ДСИ - 6, а “Алтернатива”
- 3. Ще има един министър
повече от досега - министър
без портфейл, който ще бъде
от квотата на “Алтернатива”.

В обръщението си към

Правителството встъпи в длъжност, очаква се
разговорите със София да станат по-интензивни

депутатите новоизбраният
премиер заяви, че фокусът на
правителствената програма е
върху гражданите, икономи-
ката, справянето с последи-
ците от пандемията и енер-
гийната криза. Той посочи, че
на страната не са необходи-
ми нови избори, анонсира
увеличаване на пенсиите,
ръст на минималната и сред-
ната работна заплата и ре-
форми в образованието. От-
носно спора с България Ко-
вачевски заяви, че разговори-
те ще продължат, ще станат
по-интензивни и няма да за-
страшат македонската иден-
тичност.

“Това правителство има

легитимност и ще работи до
2024 г., когато ще има избо-
ри, дотогава ще работим про-
зрачно и усърдно, от първия
ден”, заяви новият премиер.
“Утре (днес - б.р.) ще обсъ-
дим енергийната криза. Утре
(днес - б.р.) ще говоря с
българския премиер Кирил
Петков на базата на уваже-
ние към македонската иден-
тичност и уникалност. Вед-
нага след това ще обсъдим
пенсиите и стандарта на
гражданите. Имам ясен план
за реализацията на програма-
та с реалистични срокове”,
съобщи Ковачевски. И
допълни: “Искрено се надя-
вам, че опозицията ще бъде

конструктивна и ще работи с
нас винаги, когато това е в
интерес на гражданите.
Призовавам за прекратява-
не на политическите и етни-
ческите разделения и заедно
да разгледаме ключовите
приоритети. Необходимо е
да се работи повече от вся-
кога.”

В края на краткото си
слово Димитър Ковачевски
каза: “Вярвам, че ще подгот-
вим страната си за новото
време. Пожелавам на всич-
ки граждани много здраве,
мир и спокойствие в семей-
ствата им. Обещавам, че ще
направим всичко, за да оп-
равдаем доверието на граж-
даните. Идва ново време,
идва по-добро време, да
живеят гражданите, да жи-
вее Северна Македония.”

“НАТО никога няма да се съгласи да изтегли войските си
от страните, които се присъединиха към блока след 1997 г., тъй
като това би ги превърнало във второкласни членове на алиан-
са”, заяви категорично генералният секретар на НАТО Йенс
Столтенберг пред канадския телевизионен канал Си Би Си. Той
също така изясни ключови позиции на алианса във връзка с
отношенията с Русия. “НАТО не може да каже със сигурност
какви са намеренията на Русия в ситуацията около Украйна.
Възможно е да има промяна в плановете. Така че може да се
спекулира по този въпрос, но в действителност няма сигур-
ност. Знаем за значително увеличаване на руските военни сили,
струпване на десетки хиляди войници и тежка техника. Чуваме
и много заплашителна реторика”, коментира Столтенберг.

Ñòîëòåíáåðã: ÍÀÒÎ íÿìà
äà èçòåãëè âîéñêèòå ñè

Áåðáîê íà ïîñåùåíèå
â Êèåâ è Ìîñêâà

Германският външен министър Аналена Бербок, преди
посещенията си в Киев и Москва, подчерта готовността на
Запада да преговаря с Русия за разведряване на напреже-
нието в конфликта около Украйна. “Готови сме за серио-
зен диалог относно двустранните споразумения и стъпки-
те, които ще донесат повече сигурност за всички в Европа,
включително Русия”, каза тя, преди да отлети за Киев. В
същото време Бербок подчерта, че Западът “не може и
няма да прави отстъпки по фундаментални принципи, като
териториална цялост, свобода на избора на съюзи и блоко-
ве и отхвърляне на насилието като политически инстру-
мент”. “Решени сме да отговорим, ако вместо това Русия
избере път на ескалация”, предупреди тя.
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СНИМКА БГНЕС

След дълги години на търкания между Берлин и Рим, новият германски канцлер Олаф Шолц
може да се окаже неочакван съюзник за търсените от Франция и Италия реформи на ЕС

От стр. 7

В изражение на глава от население-
то италианците не са отбелязали подоб-
рение за две десетилетия, докато БВП
на глава от населението във Франция и
Германия се е подобрил съответно с 16
процента и 25 процента.

Италия и Европа -
един нещастен брак

Това имаше тревожни последици за
италианското общество, но и за него-
вите финанси. В началото на 2021 г., в
резултат на финансовата криза от
2008 г., нейните последици и шока от
КОВИД-19, изключително важното
съотношение дълг към БВП възлизаше
на 158,5 процента - повече от два пъти
нивото, което условно все още се изи-
сква от европейския Пакт за стабил-
ност и растеж. Това съотношение е
далеч по-малко от това на други държа-
ви с висок дълг като Япония, но като
част от европейската парична система
решенията относно допустимото ниво
на дълг се вземат в Брюксел - и дали
дълговете на Италия са подкрепени
или не от централна банка с неограни-
чена огнева мощ зависи от ЕЦБ.

С други думи, финансовата жизне-
способност на Италия зависи от Евро-
па. И обратно, що се отнася до еврозо-
ната, Италия е твърде голяма, за да се
провали. Италия и Европа са свързани
заедно в нещастен брак.

Натискът, под който това поставя
италианската политика, е огромен. Ос-
вен в изключителни моменти на криза,
през последните три десетилетия итали-
анските политици трябваше да управля-
ват с бюджети в първичен излишък, като
приходите от данъци надвишаваха раз-
ходите, различни от плащанията на лих-
ви. Не е изненадващо, че за политици на
изборни позиции това се оказва трудна

задача. А задачата за намиране на пра-
вителства, които могат да се справят с
такъв натиск, падна върху президента.

От началото на 90-те години на ми-
налия век Драги е петият министър-пред-
седател, управлявал Италия, който не из-
лезе от парламентарните среди. Преди
него бяха Карло Азелио Чампи (1993-
1994), Ламберто Дини (1995-1996),
Марио Монти (2011-2013) и Джузепе
Конте (2018-2021). От тези пет ми-
нистър-председатели четирима бяха из-
брани или предложени от президента;
всички те бяха икономисти или цент-
рални банкери.

Досега представянето на правител-
ството на Драги обра аплодисменти.
След депресиращо начало, оценките за
растежа на Италия през 2021 г. бяха
преразгледани нагоре до окуражаващи-
те 6 процента. Италия изостава от
възстановяването на Обединеното крал-
ство или Съединените щати, но агенци-
ята за кредитен рейтинг S&P Global
Ratings преразгледа перспективата си за
италианския дълг от стабилна на поло-
жителна. Сп. “Икономист” нарече Ита-
лия “страна на годината”. Това е добра
новина за Италия и за Брюксел, който
се нуждае от Италия, за да успее да
оправдае рискования си ход с програма-
та NextGenerationEU.

На този фон предстоящите избори
за наследник на Матарела като прези-
дент представляват нежелана дилема.
Изглежда нито Матарела, нито Драги
нямат желание да продължат тандема си.
Матарела, конституционен юрист с ви-
сока репутация, настоя, че няма да се
кандидатира два пъти. Драги, от своя
страна, даде да се разбере, че няма да
повтори злополучния опит на Монти да
премине от технократ в политик. Той
няма да участва в парламентарните из-
бори, които трябва да се проведат най-
късно до 2023 г. Но ако Матарела държи

на думата си и откаже да удължи манда-
та си, тогава Драги трябва да действа
сега, ако иска президентството. И това
отваря друг риск. Ако Драги бъде из-
бран за президент, кой ще го наследи
като премиер? Ще трябва ли да има
избори? През 2021 г. консенсусът беше,
че само Драги отговаря на изисквания-
та. Това вярно ли е и днес? И какви
могат да бъдат последствията от преми-
наването му на президентския пост?

Италия и отношенията
с Германия и Франция

Но това, което е заложено в дългос-
рочен план, са шансовете за живот на
цели групи млади италианци. Те спешно
се нуждаят от по-добър старт в живота.
Това ще бъде напълно саботирано, ако
Рим бъде обхванат от остра фискална и
дългова криза, както беше през 2011-
2012 г. Краят на програмите за спешно
изкупуване на облигации на ЕЦБ се
вижда. Със съотношението дълг към
БВП, надвишаващо 158 процента, ще
трябват добра воля и търпение от стра-
на на инвеститорите, за да се избегне
скокът на италианската доходност и
опасната спирала от нарастващи разхо-
ди за лихви и все по-неустойчиви нива
на дълга. Трябва да се види, че Италия
постига напредък, за да събере добра
воля, необходима за стабилизиране на
този дълг чрез общи фискални мерки
като NextGenerationEU, облекчаване на
правилата на ЕС или намеса на ЕЦБ.

Разбира се, Германия и другите се-
верноевропейски държави ще имат пра-
во на вето върху всякакви подобни мер-
ки. Но Италия не е безсилна. След напу-
скането на Ангела Меркел като герман-
ски канцлер, Драги е най-старшият ев-
ропейски лидер. И беше изненадващо от-
кровен относно необходимостта от про-
мени във фискалните правила. През де-
кември Драги каза на парламентаристи-

те, че правилата за бюджета на ЕС “не
работят, влошиха нещата, не подкрепят
страни в нужда и така или иначе щяха да
бъдат променени”. Старите правила не
са съвместими с необходимостта от уве-
личаване на инвестициите в климата и
цифровата инфраструктура, заяви Дра-
ги. Заедно с френския президент Ема-
нюел Макрон, Драги стартира план за
реформа на Пакта за стабилност и рас-
теж, за да позволи по-високи нива на
публични инвестиции. Франция, с ней-
ните собствени дългови проблеми, е
естествен съюзник.

Новият канцлер на Германия Олаф
Шолц ще бъде по-труден за спечелване.
Но Берлин знае колко е важно да имаме
работещи отношения с Рим. Популист-
кият пробив през 2018 г. в Италия сери-
озно разтревожи коалицията на Меркел.
Ако Макрон бъде преизбран, Германия,
Франция и Италия могат да формират
реформистки триумвират. Но отново
стои въпросът: Ще има ли Драги повече
влияние, ако остане на фронтовата ли-
ния на политиката като премиер в кри-
тичен момент от възстановяването на
Европа, или би било по-добре да пре-
следва интересите на Италия в ЕС от
президентската позиция?

Докато Европейската комисия може
да приеме, че 2022-2023 г. са изключи-
телно важни за бъдещето на Европа и
мястото на Италия в нея, и може да по-
желае Драги да остане министър-пред-
седател, привържениците на Драги под-
крепят преминаването му към прези-
дентството. За тях това е и апотеоз на
реформата, и връщане към нещо като
нормалност. Изтъкнатият технократ се
премества на президентска позиция, поз-
волявайки на политиката да се рестар-
тира. С това изчистване на полето Дра-
ги постави началото на италианско
възраждане.

През 2021 г. се говори много за
“ефекта Драги”. Фактът, че личната ха-
ризма е била толкова необходима, е по-
казателен за несигурния резултат от
проекта, който Драги и неговото поко-
ление преследва от 90-те години на
миналия век. Те заложиха на модернизи-
рането на Италия, като я впрегнаха в
европейския проект. Вероятно
безвъзвратно. Но историята на растежа
е пагубна. От 90-те години на миналия
век проектът за модернизация е огром-
но разочарование. NextGenerationEU е
последен опит за съживяването му. Дра-
ги може смело да заяви, че работата му
като министър-председател е свършена,
но дали това е вярно, зависи от непо-
корни сили. Зависи от избирателите на
Италия и повече от всичко зависи от
италианската икономика.

Драги има известни политически уме-
ния, но не е политик. Той е икономист.
Но въпреки цялата си репутация на чу-
дотворец, Драги не повече от всеки друг
има тайна формула, която да даде нов
живот на италианската икономика в ера-
та на глобализацията. При липсата на
патентована рецепта Рим, Брюксел и
Франкфурт ще трябва да преминат през
калта. Драги и неговото поколение до-
стигат края на кариерата си. Въпросът е
дали щафетата ще бъде предадена и на
кого. Ще знаем дали “ефектът Драги” е
нещо повече от лепенка, когато вече не е
толкова тясно свързан със самия човек.

(Със съкращения)
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нашия консултативен съвет,
чиито представители, се на-
ложи да минат под каранти-
на, изтълкувано от някои като
“да се “покрият”, след като
шефът на парламента Никола
Минчев се оказва позитивен
с КОВИД-19.

В резултат на това бе
съобщено, че планираното за
18 януари посещение на пре-
миера Кирил Петков в Ско-
пие се отлага (впоследствие
датата отново бе потвърдена,
защото срокът на карантина-
та у нас бе съкратен). Всичко
това породи различни съмне-
ния, въпроси и спекулации.

Излиза, едва ли не, че
САЩ са обещали на Скопие
да ги вкарат в ЕС, а нежела-
нието на София да отстъпи
от позицията си ги е разгне-
вило до крайност. Но българ-
ската Конституция не призна-
ва наличието на национални
малцинства.

Има и друго странно
съвпадение - малко преди
изявлението на Габриел Ес-
кобар,  северомакедонският
президент Пендаровски
съобщи, че ще се срещне с
нерегистрираната у нас ор-
ганизация ОМО “Илинден”,
която претендира за пред-
ставителство на македонци-
те в България. Предвидена
била среща с осем души от
Гоце Делчев, Благоевград и
Сандански.

От интервюто на Еско-
бар разбираме още, че за
него е неприемливо предло-
жението на Слави Трифонов
за отпадане на визите за
страната ни в замяна на пре-

СНИМКА БГНЕС

Димитър Ковачевски пое властта от Зоран Заев тази седмица. Предстои да видим как
ще се отрази смяната и посещението на Кирил Петков на двустранните отношения

махване на ветото към Ско-
пие. Помолен да коментира
изказването на лидера на
партия “Има такъв народ”,
той казва: “Отмяната на ви-
зите е съвсем отделен
въпрос от разговорите ни за
Северна Македония. Има
много условия, които тряб-
ва да бъдат изпълнени, за да
могат страните да се класи-
рат за програмата за према-
хване на визите и, за съжа-
ление, това не може да бъде
договорено.”

Ескобар заявява, че е го-
ворил с Франция за прего-
ворите за присъединяване на
Северна Македония към Ев-
ропейския съюз и че смята,
че споразумение може да
бъде постигнато скоро.

“Процесът на присъеди-
няване на Северна Македо-
ния към ЕС трябва да бъде
решен от Европа. Ние обаче
силно подкрепяме кандида-
турата на Северна Македо-
ния за ЕС, смятаме, че тя
свърши страхотна работа, тя
вече е европейска държава,
културно и исторически ев-
ропейска държава. Затова

искаме да видим процесът да
започне възможно най-ско-
ро”, казва Ескобар.

Уточнението -
ден по-късно

САЩ подкрепят усилията
на правителствата на Бълга-
рия и Република Северна
Македония да работят заедно,
съвместно с ЕС, за разреша-
ване на двустранните пробле-
ми, заяви за БНТ в писмен от-
говор американското посолст-
во в София 24 часа по-късно.

От там уточняват, че ин-
тервюто с Ескобар е “породи-
ло някои погрешни схващания
относно политиката на САЩ
в региона”. “Правителството
на САЩ не е повдигало спо-
менатите малцинствени въпро-
си пред българското прави-
телство. Нашите дискусии с
българското правителство са
фокусирани върху нашата
обща визия за по-силна, по-
просперираща и обединена
Европа чрез интеграция на
всички нейни части, включи-
телно Западните Балкани.”

БНТ пък уточнява, че раз-
полага със запис на пълното
интервю, където се чува, че
думите “македонско малцин-
ство” фигурират във въпроса
на журналистиката, а не в
отговора на Ескобар. Той от-
клонява въпроса към посол-
ството на САЩ у нас и заявя-
ва, че САЩ и България имат
ползотворно и важно сътруд-
ничество.

А случайностите не спи-
рат дотук. Още една новина
се появи същия ден - прези-
дентът Стево Пендаровски...

лен знак от страна на прези-
дента какво ще прави Кирил
Петков в Скопие. Дали няма
да търси някакъв баланс? Да
видим.”

Да си кажем истината -
България не трябва да прави
абсолютно нищо по казуса с
Република Северна Македо-
ния. Нищичко. Ние сме държа-
ва член, а РСМ - държава кан-
дидат, казва Николай Обла-
ков, главен редактор на плат-
формата “Консерваторъ”, ци-
тиран от “Труд”. И добави:
“А ако и Европейският съюз
се държи все едно ситуация-
та е обратната, могат да
вървят по дяволите! Всъщ-
ност това е страховито лице-
мерие, след всичките призиви
за “солидарност”, “единство”
и “обща външна политика”.
Каква “обща външна полити-
ка”? ЕС е неспособен да за-
стане на страната на свой
член и то в дребен (в геопо-
литически план) спор с
държава, която не е член. Тази
“обща външна политика” си-
гурни ли сме, че е точно ев-
ропейска, a не продължение
на нечия чужда?”

И все пак - Петков е на
официално посещение в Ско-
пие днес. С него са още ми-
нистърът на външните рабо-
ти Теодора Генчовска, на
транспорта и съобщенията
Николай Събев и зам.-пред-
седателят на Народното
събрание Кристиан Вигенин.
Наша делегация отива там, не
обратното, както би трябва-
ло да бъде. Дали ще има ня-
какъв напредък от тази визи-
та и в чия полза, тепърва ще
разберем.

отложи за неопределено вре-
ме планираната среща с пред-
ставители на ОМО “Илинден-
Пирин” и ОМО “Илинден”.
Като причина е посочена
пандемията, но македонското
издание “Независен” комен-
тира, че това е очевиден опит
да не се изостря ситуацията
преди посещението на
българския премиер Кирил
Петков в Скопие.

Впоследствие обаче се
оказа, че е възможен  вариант
на налагане на санкции сре-
щу България заради нейното
вето върху започване на пре-
говори за присъединяване на
Северна Македония към Ев-
ропейския съюз. Позицията
бе заявена от републиканския
конгресмен Клаудия Тени
пред редакцията на “Гласът
на Америка” за Северна Ма-
кедония. “Не съм сигурна
дали санкциите в момента са
подходящи като вариант, но
биха могли да бъдат. Това е
нещо много ефективно, осо-
бено ако те продължават да
създават пречки и излъчват
негативизъм спрямо Северна
Македония и Албания”, каза
тя пред македонците. Конгре-
сменът заявява още, че
българското правителство
трябва да третира уважител-
но всички малцинства, вклю-
чително македонското...

Реакциите

Официална реакция на ин-
ституциите у нас за интервю-
то на Ескобар и поредните
провокации на Скопие няма.
Ще посоча три мнения обаче,
които ме впечатляват.

Евродепутатът от ВМРО

Ïðîâîêàöèÿ è äèïëîìàöèÿ
Всички очакват премиерът Кирил Петков
да постигне пробив в отношенията с РС Македония

Валентин ГЕОРГИЕВ

Ако има тема в общество-
то ни, по която да е налице
всеобщ политически консен-
сус, това определено е пози-
цията на страната ни, свърза-
на с евроинтеграцията на Се-
верна Македония. Потвърди
го и последният КСНС при
президента, въпреки рекорд-
ните 6 часа, които продължи
заседанието, и факта, че не
произведе по-различна нови-
на. Затова и интервюто със
заместник-помощника на
държавния секретар на САЩ
за Западните Балкани Габриел
Ескобар, дадено пред “Гласът
на Америка”, изправи бълга-
рите на нокти.

От него македонска медия
роди поредната провокация,
според която Ескобар е за-
явил, че “посолството на САЩ
в София работи с българско-
то правителство по въпроси,
свързани със зачитането на
правата на македонското мал-
цинство в България”.

Низ от случайности?

Случайно или не, изявле-
нията на американския поли-
тик идват ден по-късно след

Ангел Джамбазки директно и
открито обвини американско-
то посолство, че си позволя-
ва натиск за признаване на
македонско малцинство в
България: “Те смятат, че, го-
нейки своя интерес на Балка-
ните, трябва да приемат вед-
нага Македония срещу инте-
реса на България, защото
така щели да изгонят Русия
от Балканите. Това е дълбоко
невярно, защото влиянието на
Русия ще продължи и през
членството на Македония в
ЕС.” Според него ако прави-
телството ни се поддаде на
тези тези, ще падне.

Според социолога Първан
Симеонов по темата за Се-
верна Македония няма ста-
тукво-промяна. Няма лоши и
добри. Има национална пози-
ция и толкоз. Позицията на
44-тия парламент, колкото и
лош да е той, е добра, след
като е българска позиция.
Това е много силен знак.
“Чета резултатите от КСНС
като победа на президента
Радев. Наложи се  неговата
твърда линия, която напос-
ледък още се втвърди...
Въпросът е при толкова си-
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 Г-н Милков, на последните ре-
довни местни избори станахте един
от малкото кметове, при това на
областен град, които открито за-
щитават левите политики и идеи.
Пречи или помага идейната ви визия
за управлението на града?

- Грижата за хората, осигуряване-
то на повече социални услуги, посре-
щането на нуждите им със собствени
сили, а не с външни фирми, няма как
да е пречка.

Когато встъпих в длъжност, знаех,
че няма да ми бъде лесно. От една стра-
на, бях първият, който успя да свали
статуквото на ГЕРБ в големите българ-
ски градове, докато те все още управ-
ляваха. За нас това бе победа, но, от
друга страна, бях напълно готов иска-
нията ми за Русе към държавата да
бъдат посрещнати с насмешка и да
останат само вопъл.

Ситуацията в Общинския съвет на
Русе също носи предизвикателства.
Има 51 съветници от 10 партии и, до-
колкото ми е известно, няма друг по-
добен случай като този в Русе. Никое
от решенията ни не е гарантирано, след
всяко наше предложение следват не-
прекъснати дебати и убеждения, но
вярвам, че това е за добро, за да се
ражда истината във всеки спор. Затова
не разделям политиките на “леви” или
“десни”. Трябва да сме водени от лю-
бовта към родния град и да взимаме
решения, които са правилни, а не по-
пулярни.

 Какво бихте посъветвали коле-
гите си от местната власт и кои са
уроците, които научихте за отми-
налите две години?

- Бих посъветвал колегите си да не
прекъсват връзката с хората, да се до-
питват по-често до тях при всяка
възможност, защото много въпроси
могат да се решат от обединените сили
на гражданите и администрацията. В
работата си се опитвам да се доверя-
вам, освен на експертизата на служи-
телите си, и на опита на учените в

ПЕНЧО МИЛКОВ:

Ðóñå å òîëêîâà ñèëåí,
êîëêîòî ñìå âñè÷êè íèå çàåäíî
Няма как да подобряваме материалната среда, без да работим за
подобряване на самочувствието и духа на хората, смята кметът-социалист

Интервю на Павлета ДАВИДОВА

отделните области, обществениците и
жителите в общината. Така например
постигнахме голям успех, когато ис-
панска фирма искаше да изгради леяр-
на в Русе. Мнението на експертите и
екипа ни беше, че мястото е абсолют-
но неподходящо. Събрахме русенци,
за да изкажат мнението си, и заедно
заявихме на инвеститора, че няма да
допуснем градът отново да бъде обга-
зен. Стремежът ми винаги е бил да
работя публично, достъпно, компе-
тентно и почтено, и вярвам, че с обще-
ствените обсъждания, анкетите и об-
ществените съвети, които правим, след-
ваме тези принципи.

И нещо, което кметовете често за-
бравят, улисани в ежедневните си за-
дачи - правете хората по-единни, не ги
разединявайте. Няма как да подобрява-
ме материалната среда, без да работим
за подобряване на самочувствието и
духа на хората.

 Темата за околната среда и
чистия въздух са едни от най-чувст-
вителните за русенци, успяхте ли да
постигнете напредък в грижата по
този въпрос?

- Законодателят е дал на общините
право да контролират качеството на
въздуха от гледна точка на фините пра-
хови частици - какво горят домакинст-
вата, какви коли карат, да мият улици-
те и т.н. РДНСК контролира предпри-
ятията, за които всеки русенец, ако не
е усетил, то поне знае и е чувал, че
изпускат неприятни миризми.

И въпреки това, доколкото законът
ни позволява, направихме немалко по
отношение на праховите замърсявания
и на предприятията. Осигурихме нови
измервателни станции и в момента до-
оборудваме за органични замърсители
пета по ред станция. Под наш натиск
ТЕЦ-Русе изгради сероочистваща ин-
сталация за няколко милиона лева, а
над предприятието, считано за осно-
вен замърсител, сложихме непрекъсна-
то видеонаблюдение, което публику-
ваме на сайта ни.

За да хванем замърсителите обаче,
ни трябват законови промени. От слу-
жебния премиер Стефан Янев поисках
точно това - да се въведат допустими
стойности за веществата, за които в

момента няма, а съществуващите нор-
ми да бъдат по-строги. Освен това за-
мерването на въздуха винаги е на час,
но русенци знаят, че имаме залпови
изпускания за по 3-4 минути, които
статистиките не могат да уловят.

Като юрист съм решен да подам и
колективен иск заради неприятните ми-
ризми. За хората в определени части
на Русе те са ежедневие, истински ад.
Мисля, че аргументът на институции-
те, че, дори и да миришат, тези съеди-
нения не са опасни, понижава допълни-
телно доверието на хората в тях.

Само преди дни успяхме да изведем
борбата на гражданите от виртуалния в
реалния свят и заедно положихме осно-
вите на Обществен съвет по околна
среда. Това бе продиктувано от увере-
нието на екоминистъра Борислав Сан-
дов, че ще настъпят промени в методи-
ката за провеждане на проверки в пред-
приятията. Те предвиждат за първи път
гражданите да бъдат допуснати лично
до производствата.

 С встъпването си на власт
обещахте да подсилите общински-
те предприятия и да изпълнявате
повече дейности с тях, докъде стиг-
нахте?

- Повече от 20 големи машини сме
купили за общинските предприятия в
Русе само през миналата година. Всич-
ко това влагаме в грижа за хората, за-
щото нямахме нито косачки, нито ме-
тачни машини, строителните ни брига-
ди използваха стар паяк вместо ками-
он, за да пренасят инструментите си.
Назначихме строителни работници.
Обучаваме ги, увеличаваме възнаграж-
денията им.

Когато встъпих в длъжност, двете
комунални предприятия в Русе бяха
оставени да тънат в разруха. Всичко
се възлагаше на частни фирми, складо-
вете и офисите течаха и събираха вла-
га и мръсотия. До такава степен всич-
ко беше занемарено, че наистина тряб-
ваше да започнем отначало. Постепен-
но въдворяваме ред. Влагаме средства
не само в материални придобивки. По-
вишихме заплатите на строителите, за-
щото иначе бе немислимо да ги
задържим. Грижим се за общинските
служители и в разговорите ми с тях

градини. Може би някои ще кажат, че
съвременните технологии вече са на-
всякъде и младите имат пълен достъп
до тях, но доскоро обучението по ро-
ботика в Русе беше за ограничен кръг
лица. За нас беше абсолютен приори-
тет не просто да осигурим такова обу-
чение, но то да е безплатно и масово -
да започва от всички третокласници, за
да няма нито едно дете, чиито родители
не могат да си го позволят.

Що се отнася до детските градини -
открихме млад екип, който обучава пе-
дагозите в детските заведения, и очаква-
ме съвсем скоро да въведат това “учене
чрез игра” и при най-малките.

Освен това подготвяме Русе да бъде
домакин на националното първенство
по Лего обучение, което за седмица ще
превърне града ни в столица на инова-
тивното образование.

 Демографският проблем тор-
мози почти всички райони на Бълга-
рия, какво може да направи мест-
ната власт, за да се опита не само
да задържи жителите си, но и да
ги увеличи?

- Убеден съм, че няма как да
задържиш млад човек единствено с ви-
соко заплащане. Родителите ни са живе-
ли в далеч по-сурови времена, но не са
напускали така масово родните си ме-
ста, както ние в момента.

Естествено, има неща, с които без-
спорно можем да ги привлечем - пра-
вим града по-сигурен с непрекъснато
нарастващия обхват на видеонаблюде-
нието ни, осигуряваме финансова по-
мощ за второ и трето дете, въвеждаме
иновативни методи в образованието,
създадохме нов инвестиционен профил
на Русе, за да привличаме все повече
бизнеси тук. Остава обаче съзнанието
на хората. За съжаление, нерядко слу-
шаме и четем да се говори за града с
неприязън или апатия. Това не-
прекъснато насищане на медийното
пространство и социалните мрежи с
негативизъм е унищожително.

Затова и в изказванията, и в дела-
та си като кмет напомням постоянно,
че Русе е толкова силен, колкото сме
всички ние заедно. Премахнем ли раз-
деленията, ще бъдем най-полезни на
града си.

винаги казвам, че могат да разчитат на
общината като работодател.

Щастлив съм, че и общинското пред-
приятие за озеленяване се развива. На-
значих млад директор, който само за
година успя да вдъхне живот на много
места в Русе. Направихме нови оран-
жерии, отглеждаме все повече цветя, а
от миналата година започнахме да по-
чистваме и мием в града - нещо, което
русенци отдавна бяха отвикнали да виж-
дат. Намалихме над осем пъти разходи-
те за вода, като регистрирахме общин-
ски кладенци, и започнахме да минава-
ме с препарат по улици и булеварди,
което също помага в борбата с фините
прахови частици.

 Има и друг предизборен анга-
жимент, който ви отличи по време
на кампанията - обучение по робо-
тика, виртуална и добавена реал-
ност... Успяхте ли да въведете по-
добни часове?

- Успяхме, и то не само в училища-
та, а сега правим същото и за детските

ПЕНЧО МИЛКОВ е роден

на 31 юли 1978 г. в Бенгази.

Завършил е Юридическия

факултет на Русенския универ-

ситет, а от 2013 г. е доктор

по право. Работил е като

адвокат по гражданско,

търговско и административно

право. През 2017 г. защитава

магистърска степен по Нацио-

нална сигурност и отбрана във

Военната академия “Г.С.

Раковски” в София. От 2011

до 2017 г. е общински съветник

в Русе, след което е избран и

за народен представител от

Русе в 44-тото НС. От 2019 г.

е кмет на областния град.
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„Рибена кост”
на Драгомир Шолев
е в Балканския конкурс
на „София филм фест”

След трите престижни награ-

ди на “София филм фест 2011” за

започналия от “София мийтингс”

дебютен филм “Подслон” (най-

добър филм в международния кон-

курс, най-добър български филм и

награда на публиката), след още

три приза на СФФ 2019 за втория

му филм, също започнал своя път

от “София мийтингс” - “Прасе-

то” (специална награда на жури-

то, награда за най-добър българ-

ски филм и отличието на

ФИПРЕССИ), Драгомир Шолев е

готов да представи пред зрители-

те на 26-ия “София филм фест”

своя трети пълнометражен филм

“Рибена кост”, копродукция меж-

ду България и Румъния, реализира-

на от опитните продуценти Роси-

ца Вълканова и Ада Соломон. Сю-

жетът проследява драматичните

девет истории, огледали се в око-

то на умиращ делфин, открит

случайно на брега на морето. Де-

вет ситуации, в които хората са

притиснати да реагират, ала те

са объркани, изплашени, всеки,

потънал в своите грижи и пробле-

ми. Девет гледни точки към един

абсурден свят, в който хората са

като умиращия делфин - и никой

не знае как да се погрижи за него...

Нова театрална
постановка
на Асен Блатечки
ще гостува в Плевен

СНИМКА “СОФИЯ ФИЛМ ФЕСТ”

Нова театрална постановка

на Асен Блатечки ще гостува за

първи път в Плевен, съобщи БТА.

Популярният актьор е избрал да

се представи като режисьор с

комедията “Кучки, или когато

Кугарите атакуват” от Рафи

Шарт на 8 февруари в Плевен, на

сцената на читалище “Съгласие

1869”. Преводът от френски е на

Красимир Кавалджиев, музиката -

на Христо Намлиев, сценография-

та - на Тодор Райков, костюмите

- на Лиляна Гергишанова. Участ-

ват Станимир Гъмов, Невена Бо-

зукова, Албена Павлова, Даниел

Пеев и Петьо Петков-Шайбата.

Създателите обещават много ко-

мични ситуации, смешни затрудне-

ния, познати от живота. Пиесата

завършва с послание, че и “зрели-

те” жени имат право да бъдат

свободни и щастливи. Новата

продукция е на ДКТ “К. Величков”

в Пазарджик и се разпространява

от театър “Мелпомена”.

Създаването на Нацио-
нална стратегия за българ-
ската култура, достъпът до
култура, качественият кул-
турен обмен на междуна-
родно ниво, опазването,
съхраняването и използва-
нето на нашето богато кул-
турно наследство са при-
оритетите на екипа на ми-
нистъра на културата Ата-
нас Атанасов, които той
представи на първата си
среща с журналисти в гале-
рия “Средец” на Министер-
ството на културата. Него-
ви заместници са Весела
Кондакова, Юрий Вълков-
ски и проф. д.а.н. арх. Бой-
ко Кадинов. Атанасов бла-
годари искрено на своя
екип, защото “няма как без
силен и професионален
състав да променим среда-
та”.

Изпитвам огромно
вълнение и отговорност от
всичко, което предстои.
Дълбоко вярвам в богатст-
вото на българската култу-
ра и съм убеден, че освен с
нашето славно минало и
красиви традиции, имаме
потенциала да се гордеем с
едно светло, обещаващо
бъдеще, в което България да
заеме своето достойно мяс-
то на световната карта, каза
министър Атанасов. Той ще
разчита най-вече на “зараз-
ното добро”, на здравия
разум, както и на силата на
всеки да превъзмогне соб-
ственото си его в името на
по-голямата обща кауза.
Вярвам, че с такава енергия
няма как да не може да про-
меним контекста. А кон-
текстът, за съжаление, в
момента е леко мрачен, каза
Атанасов. Упадъкът на
смисъла да си човек на из-
куството, омаловажаването
на творческите професии,
КОВИД-кризата - всички
трябва да бъдем ангажира-
ни в тези процеси, за да
успеем да върнем българ-
ската култура там, където й
е мястото, и да превърнем
отношението с нашата род-
на публика в истински
вдъхновяващо общуване.

Министърът призна, че
процесът никак няма да е
лек, ще изисква смяна на

Àòàíàñ Àòàíàñîâ
ùå ðàç÷èòà íà
„çàðàçíîòî äîáðî”
Достъпът до култура, качественият културен обмен
на международно ниво, опазването, съхраняването
и използването на нашето богато културно наследство
са приоритетите на Министерството на културата

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Проф. Бойко Кадинов, Юрий Вълковски,
Атанас Атанасов и Весела Кондакова
(от ляво на дясно) на срещата с журналисти

СНИМКИ МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Министър Атанас Атанасов

гледни точки, много висока
професионална експертиза,
баланс между решителност
и търпение, прозорливост,
най-вече поглед към един
много по-широк и по-дале-
чен хоризонт. “Защото пло-
довете на това, което посе-
ем днес, ще останат за след-
ващите поколения.”

Атанасов каза, че него-
вото заминаване за Амери-
ка никога не е било бягство
от България, а по-скоро
пътешествие, с което да на-
трупа опит и умения от
широкия свят, които един
ден да може да сподели тук,
у дома, за по-добро.

Весела Кондакова е
участвала в двата служеб-
ни кабинета на проф. Ве-
лислав Минеков, била е и
външен експерт към Мини-
стерството на културата.
Сега тя отговаря за автор-
ското право, сценичните
изкуства, българското
кино, училищата по изку-
ства, фонд “13 века Бълга-
рия” и НДК. Надявам се
скоро да се почувства по-
дем в нашата култура и
изкуства, каза тя.

Юрий Вълковски има
25 години опит в културния
сектор, но познава работа-
та на министерството и сек-
тора само отвън. Според
него е важно спазването на
три принципа в работата:
първият - на включване и на
колективно усилие; да се
чуват всички гласове - гил-
диите, артистите, професи-
оналистите, да не се разде-
лят творците на държавни и
частни, независими, зависи-
ми и т.н. Вторият е за про-

зрачност - всичко, което се
прави, да е видимо за меди-
ите, за колегите, за публи-
ката, за цялото общество.
Трето - културата е процес,
екосистема, в която има
множество различни участ-
ници. По неговите думи
трябва да се излезе от дълго
наслагваното разбиране, че
Министерството на култу-
рата отговаря за държавна-
та култура. Ресорите на
Вълковски са библиотеките
и читалищата, международ-
ното културно сътрудниче-
ство и участието в програ-
ми и проекти, както и НФ
“Култура” - институция,
която през последните годи-
ни придобива все по-голяма
значимост и възможност да
подкрепя културни инициа-
тиви, организации и отдел-
ни творци.

Проф. Бойко Кадинов
е човек със солидна твор-

ческа биография, дългого-
дишен преподавател във
ВИАС, който е убеден, че
много е важно да има знак
на равенство между думи
и случващо се. Той отгова-
ря за опазването на недви-
жимото културно наслед-
ство и смята, че са нало-
жителни промени в Закона
за културното наследство,
изцяло обновяване в разде-
ла за недвижимото култур-
но наследство, свързано с
НИНКН. Ще бъдат прераз-
гледани и прецизирани за-
коните за авторското пра-
во и за меценатството, как-
то и ще се работи за създа-
ване на Закон за архитек-

турата. Проф. Кадинов ще
обърне специално внима-
ние и на въпросите на ре-
ставрацията и консерваци-
ята.

Темата за Северна Маке-
дония е приоритетна за пра-
вителството, ще бъде при-
оритетна и за нас, казаха още
Атанасов и колегите му. Сред
идеите е създаването на общ
културен календар, максимал-
но стимулиране на творчес-
кия обмен между български
и македонски творци от всич-
ки области и т.н. Вярваме, че
културата е сред най-мощни-
те инструменти хората да се
опознават и да се разбират.
Работната група за култура и
наука между българското и
македонското правителство е
една от групите с най-голям
потенциал да постигне резул-
тати, които да бъдат разбра-
ни от всеки гражданин,
допълни Юрий Вълковски.



Планината Мауна Кеа в Хавай е най-високата в света:

от основата й на дъното на океана до върха надхвърля

височината на връх Еверест с близо един километър.

Крокодилите са най-близките родственици на птиците.
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- √ÓÒÔÓÊËˆÂ, ÁÌ‡ÂÚÂ ÎË ÍÓÎÍÓ Â
‰˙Î„‡ ÂÍ‡ ÕËÎ?
- ÕÂ.
- ŸÂ ÔËÚ‡Ï ÌˇÍÓÈ ‰Û„ ÍÓÍÓ‰ËÎ
ÚÓ„‡‚‡...

Представители на индустри-
ята за красота в България орга-
низират кампания, насочена към
проблема с насилието над же-
ните. Браншът се заема с орга-
низацията на дейности, които да
насочат общественото внимание

Американка, която
в продължение на 49
години била обсебена
от розовото, най-на-
края се омъжи за люби-
мия си цвят, съобщи
“Дейли мирър”.

Китън Кей Сера е
известна като най-розо-
вата жена в света. Да-
мата влезе в заглавията
на вестниците през
2018 г., когато стана из-
вестно, че е похарчила
над 1 милион паунда, за
да преобрази дома и
гардероба си в този
цвят. Сега Китън напра-
ви поредната крачка в
своята мания.

Сватбената церемония се е
състояла в Лас Вегас. На нея Китън,
естествено, облечена в розово, при-
стигна с розов шевролет и си сложи
розов пръстен. По-късно в социал-
ните мрежи булката сподели, че по-
рано само се е “срещала” с розовия
цвят, но след четири десетилетия

След три години работа
победителят в X Factor и “Като
две капки вода” Славин Слав-
чев представи първата си са-
мостоятелна музикална колек-
ция, озаглавена “Нов път”.
Дебютният албум е резултат
на сътрудничеството на изпъл-
нителя с Vintage Music Box,
зад който стоят известните

български музиканти Иван
Христов, Ясен Велчев, Ивайло
Звездомиров и Теодор Янков.

“Нов път” включва девет
песни, създадени в съавторство
между Славин и някои от най-
добрите ни композитори и тек-
стописци - Константин Цеков,
Живка Шопова, Румен Бояджи-
ев и Даниела Кузманова.

Албумът е записан на един
от малкото реставрирани маг-
нетофони в България. Този
метод изисква изключителна
музикална прецизност при
изпълнението на всеки тон.
“Нов път” е много специален
проект за нас и е подарък за
ценителите, разкри музикални-
ят продуцент Теодор Янков.

Близо месец след гран-
диозния финал на осмия
сезон на “Гласът на Бълга-
рия” по bTV започна за-
писването за кастингите
за следващото издание.
Музикалното шоу се впу-
ска в търсенето на нови
вокални таланти за сезон
2022, а всеки желаещ да
се запише може вече да го
направи онлайн.

Задължително усло-

Ñ êðàñîòà ùå áîðÿò
íàñèëèåòî íàä æåíèòå

Целта на кампанията е да се насочи общественото
внимание към ранната превенция и подпомагането
на жертвите на физическа или сексуална агресия

към ранната превенция и под-
помагането на жертвите на фи-
зическа или сексуална агресия.

Насилието срещу жени е
огромен глобален проблем,
алармират от СЗО. По данни на
организацията една от всеки три
представителки на нежния пол
на възраст над 15 години, или
общо около 736 милиона, спо-
деля, че е подложена на тормоз.

Една на всеки пет дами (19%)
в ЕС не е наясно с никоя от
услугите за подкрепа на жени,
преживели насилие, в нейната

страна. В тази връзка от
Dupissimа застават зад каузата
и искат да помогнат за нейното
популяризиране.

“Време е всички да започнат
открит разговор по темата и да
не наблюдават безучастно про-
блема. Време е жените да ста-
нат част от промяната, от която
нашето общество има нужда”,
убедена е Тяна Пресолска. Ос-
вен че е финалистка в риалити
формата “Един за друг”, краси-
вата дама е и председателка на
Асоциацията на медицинските

козметици в България, затова
вярва, че чрез личния пример
може да се постигне промяна.

Партньор в инициативата
“Красотата НЕ изисква жертви”
е фондация Emprove с основател
Олга Минева. Доброволците на
компанията ще предоставят без-
платна психологическа и юриди-
ческа подкрепа, обучения за на-
миране на работа, тематични
събития, групови терапевтични
сесии, арт инициативи, както и
изграждане на първата по рода
си общност на #ЖенитeSurvivors.

Мотото на инициативата
е “Красотата НЕ изисква
жертви”

Íàé-ðîçîâàòà äàìà íà ñâåòà
ñå îìúæè çà ëþáèìèÿ ñè öâÿò

Китън Кей Сера на сватбената церемония

Ñëàâèí
Ñëàâ÷åâ
ïîäàðÿâà
„Íîâ ïúò”

Наградите “Оскар”, присъждани от американската Ака-
демия за кинематографично изкуство и наука, ще имат
водещ за първи път от 2018 г. и ще се завърнат в дълго-
годишния си дом театър “Долби”, предаде “Ройтерс”.

Докато други церемонии бяха отложени заради увели-
чаването на случаите на КОВИД-19, от Ей Би Си съобщи-
ха, че няма промяна в плановете за връчването на оскарите
на 27 март в Лос Анджелис.

Най-престижните призове в света на киното бяха раз-
дадени без водещ през 2019, 2020 и 2021 г. Рейтингът на
телевизионното предаване бележи значителен спад. Мина-

логодишното събитие бе про-
следено от рекордно нисък
брой зрители - 10,4 милиона,
след като през 2020 г. привле-
че пред екрана 23,6 милиона
души.

Фенове на британския ак-
тьор Том Холанд (на снимка-
та) са убедени, че той трябва
да е водещ на тазгодишните на-
гради “Оскар” след големия ус-

пех на филма “Спайдърмен: Няма път към дома”.
За последен път церемонията имаше домакин през

2018 г., когато за втори пореден път задачата бе поверена
на комика Джими Кимъл. Преди това наградното шоу са
водили Крис Рок, Елън де Дженерис, Били Кристъл, Упи
Голдбърг и др.

Öåðåìîíèÿòà íà îñêàðèòå
íàé-ïîñëå ùå èìà âîäåù

най-сетне е решила да “узакони” от-
ношенията с любимия си.

Сера се влюбва в този цвят, кога-
то е на 20 години. Тогава тя облича
розово за някакво парти. “Почувст-
вах се страхотно и си помислих, че
ако ми е толкова комфортно в розо-
во, защо пък да не нося този цвят
всеки ден”, спомня си младоженката.

Рокаджията работи
три години върху
дебютния си албум

Çàïî÷íà çàïèñâàíåòî çà „Ãëàñúò íà Áúëãàðèÿ”
вие за участниците е да
са на възраст над 16 го-
дини. За да заявят своето
желание да се включат в
деветия сезон на шоуто,
те трябва да попълнят
формата за кандидатства-
не на glasat.btv.bg/casting
и да прикачат запис на
свое видео и/или аудио
изпълнение.

Одобрените ще имат
шанса да работят и да се

учат от едни от най-го-
лемите музикални звезди
у нас и да бъдат на една
сцена с някои от най-до-
брите музиканти на
страната ни. Наградата
от 50 хиляди лева и тит-
лата “Гласът на Бълга-
рия” за 2022 г. очакват
своя притежател, а пър-
вата стъпка към тях е
една - кастингите.

“Гласът на България”

сбъдва мечти, а емоцията
е неописуема”, споделя
Петя Панева - победител-
ката в осмото издание на
формата. Талантливата
певица съветва всеки,
който обича музиката, да
бъде смел и да следва
сърцето си, воден от
любовта си към нея, и да
не пропуска възможност-
та да участва в това неве-
роятно изживяване.

Петя Панева спечели осмия
сезон на музикалния формат

СНИМКА БГНЕС
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ТЕЛЕЦ

Новополучена информа-
ция в подходящ момент
ще ви улесни. Бъдете
последователни в наме-
ренията.

ОВЕН

Бъдете великодушни
към недостатъци на
околните, но по-малко
се доверявайте на сля-
по.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Осъзнатото и решител-
но поведение ще повли-
яе значително на про-
фесионалното ви разви-
тие.

22 май - 21 юни

РАК

Подробностите оставе-
те за другите, пред вас
стоят важни задачи,
които не търпят отла-
гане.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Отнасяйки се с повече
внимание към собстве-
ните си нужди, ще ре-
шите много важен про-
блем.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Водени от разума и
логиката на нещата,
ще успеете да постиг-
нете деловите си наме-
рения.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Успешно ще протичат
деловите ви срещи и
като резултат ще по-
стигате изгодни спора-
зумения.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Динамично и емоцио-
нално ще протича де-
нят.  Изненадани  ще
останете от поведени-
ето на друг.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Денят ще е успешен за
всички представители
на знака. Заложете на
рационалните хрумва-
ния.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

За нищо на света няма
да се лишите от удо-
волствието да видите
мечтите си реализира-
ни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Въздържайте се  от
мнение по въпроси, ко-
ито не ви засягат. Така
ще си спестите непри-
ятности.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Контролирайки емоци-
ите си, ще се съсредо-
точите върху работа-
та, очаква ви сериозен
успех.

ХОРОСКОП

05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ¬‡ÒÍÓ ‰‡ √‡Ï‡ ÓÚ ÒÂÎÓ

–ÛÔ˜‡ ‰ÂÚÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ /
6, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/

15.30  ÓÚÂÚÓ Ú‡ÎËÒÏ‡Ì ‰ÂÚÒÍË
Ú‚ ÙËÎÏ /flÔÓÌËˇ,
2016„./

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ¬ Í‡Ô‡Ì Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¬ËÍËÌ„ËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /6

ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.35 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.25  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.20 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20:00 ˜‡Ò‡/
04.05 «Ì‡ÂÚÂ ÎË, ˜Â...
04.10 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡ /Ô/

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.70

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.117

21.30 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.9

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.20
00.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.15
01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ
01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.14
02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.15

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
08.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - Ë-
‡ÎËÚË ¯ÓÛ Á‡ ÒÚËÎ Ë
‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
14.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

15.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
16.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
(Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.30 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î
21.35 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Á‡ ËÒÚÓËËÚÂ, ‰ÓÒÚÓÈÌË
Á‡ ÙËÎÏ

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-
‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ
ÚÓÍ-¯ÓÛ

23.20 ’‡‰ÊËÂ‚. œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ
ÛÒÍË ÙÛÚÛËÒÚ

00.50 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
04.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
04.05 ì¬‡˜Í‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.25 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
(Ô)

02.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

03.15 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
07.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.45 “¬ Ô‡Á‡
09.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.10 “¬ Ô‡Á‡
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
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ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАРСКРЪБНИ ВЕСТИ

œ‡‚ÓÒÎ‡‚Ì‡Ú‡ ˆ˙Í‚‡
ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 18 ˇÌÛ‡Ë —‚ÂÚË
¿Ú‡Ì‡ÒËÈ ¬ÂÎËÍË Á‡Â‰ÌÓ Ò
‡ıËÂÔËÒÍÓÔ  ËËÎ, ‰‚‡Ï‡-
Ú‡ ÒÔ‡ÒËÎË ıËÒÚËˇÌÒÚ‚ÓÚÓ
ÓÚ ‡Ë‡ÌÒÚ‚ÓÚÓ Ë ÌÂÒÚÓË-
‡ÌÒÚ‚ÓÚÓ.

—‚ÂÚË ¿Ú‡Ì‡Ò ÒÂ ÒÏˇÚ‡
Á‡ ·‡Ú Ì‡ Ò‚. ¿ÌÚÓÌ, ‰‚‡-
Ï‡Ú‡ Ò‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌË ‚ ÔÂ-
‰‡ÌËˇÚ‡ Í‡ÚÓ ÍÓ‚‡˜Ë. Õ‡
ÏÂÒÚ‡ ‰‚‡Ú‡ ‰ÌË Ì‡ Ò‚ÂÚˆË-
ÚÂ Ò‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ Ó·˘ Ô‡ÁÌËÍ,
Ì‡Ë˜‡Ì ì—Î‡‰ÍË Ë ÏÂ‰ÂÌËî.
—ÏˇÚ‡ÎÓ ÒÂ, ˜Â Ì‡ ¿Ú‡Ì‡-
ÒÓ‚‰ÂÌ ÒÂ ‡Ê‰‡ ˜ÛÏ‡Ú‡,
Á‡ÚÓ‚‡ ÊÂÌËÚÂ Ô‡‚ÂÎË ÏÂ-
‰ÂÌË ÔËÚÍË Ë ‡Á‰‡‚‡ÎË, Á‡
‰‡ ˇ ÓÏËÎÓÒÚË‚ˇÚ. ’‡‡Í-
ÚÂÌÓ Â Ë Ì‡Ô‡‚‡Ú‡ Ì‡
ÔËÚÍË ÔÓ‰ ÙÓÏ‡Ú‡ Ì‡ ÍÛ˜Â,
Ú˙È Í‡ÚÓ ˜ÛÏ‡Ú‡ Ì‡È-ÏÌÓ„Ó
ÒÂ ·ÓË ÓÚ ÍÛ˜ÂÚ‡. ¬ ÏËÌ‡ÎÓ-
ÚÓ Ì‡ ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚‰ÂÌ ıÓ‡Ú‡
ÔÓ‚Âˇ‚‡ÎË Á‡Ô‡ÒËÚÂ ÓÚ
ı‡Ì‡ Ë ‰˙‚‡, Á‡ ‰‡ ÁÌ‡ˇÚ
˘Â ÒÚË„ÌÂ ÎË ‰Ó ÔÓÎÂÚÚ‡,

—‚ÂÚË ¿Ú‡Ì‡ÒËÈ ¬ÂÎËÍË Â ÔÓÍÓ‚ËÚÂÎ Ì‡ ÒÌÂ„Ó‚ÂÚÂ Ë ÎÂ‰Ó‚ÂÚÂ

‡ÍÓ ÌˇÏ‡ÎË, ÒÂ Á‡Ô‡Òˇ‚‡ÎË.
 ‡Á‚‡ÎË, ˜Â ÓÚ ÚÓÁË ‰ÂÌ
‰ÂÌˇÚ Ì‡‡ÒÚ‚‡ ìÍÓÎÍÓ ÒÍ‡-
˜‡ 3-„Ó‰Ë¯ÂÌ ÂÎÂÌî.

¬ ·˙Î„‡ÒÍËÚÂ Ì‡Ó‰ÌË
‚ˇ‚‡ÌËˇ Ò‚ÂÚÂˆ˙Ú Â ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚ÂÌ Í‡ÚÓ „ÓÎˇÏ Ï˙Ê Ò
Í‡ÎÔ‡Í, ˇıÌ‡Î Ò‚Óˇ ÍÓÌ -
Ó·ËÍ‡Îˇ˘ ÒÂÎ‡Ú‡, Á‡ ‰‡ „Ë
Ô‡ÁË ÓÚ ·ÓÎÂÒÚË Ë ‰ÂÏÓÌË.
ƒÂÌˇÚ Â Ì‡Ë˜‡Ì Ò˙˘Ó Ë
¬ÚÓ‡  ÓÎÂ‰‡, Á‡˘ÓÚÓ ÍÓÈ-
ÚÓ ÌÂ Â Á‡ÍÓÎËÎ Ô‡ÒÂ Ì‡
 ÓÎÂ‰‡, ÏÓÊÂ ‰‡ „Ó Ì‡Ô‡-
‚Ë ÒÂ„‡.

¬ ÌˇÍÓË ‡ÈÓÌË Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ Ò˙Ò Á‡Ô‡ÎÂÌË Ó„-
Ì¸Ó‚Â ıÓ‡Ú‡ ÔÓÒÂ˘‡Ú ËÁ-
„Â‚‡ Ì‡ ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚‰ÂÌ. “Ó‚‡
Ò‡ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‰ÌË, ‚ ÍÓËÚÓ
ÒÂ ÔÂˇÚ ÔÂÒÌË Á‡ Î˛·Ó‚ Ë
ÊÂÌËÚ·‡ ÓÚ ÏÓÏË Ë Â„ÂÌË.
—ÍÓÓ Ì‡·ÎËÊ‡‚‡ ÔÂËÓ‰ Ì‡
ÔÓÒÚ Ë ‚˙Á‰˙Ê‡ÌËÂ, ÍÓ„‡ÚÓ
„Ó‰ÂÊË Ë Ò‚‡Ú·Ë ÌÂ ÒÂ
ËÁ‚˙¯‚‡Ú.

Õ‡ ÏÂÒÚ‡ Ì‡ ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚-
‰ÂÌ ÒÂ Ô‡‚ˇÚ Ó·˘ÓÒÂÎÒÍË

ÍÛ·‡ÌË, Á‡ ‰‡ ÌÂ ÒÂ ‡Á·Ó-
Îˇ‚‡Ú ıÓ‡Ú‡. ’‡‡ÍÚÂÌË Ò‡
Ë ÎË˜ÌË ÍÛ·‡ÌË, Ò ÍÓËÚÓ ÒÂ
ÓÏËÎÓÒÚË‚ˇ‚‡ Ò‚ÂÚÂˆ˙Ú, Á‡
‰‡ ËÁÎÂÍÛ‚‡ ÚÂÊÍ‡ ·ÓÎÂÒÚ
ËÎË ÒÚ‡¯ÌÓ ÔÂÏÂÊ‰ËÂ.
’‡‡ÍÚÂÂÌ Á‡ Ô‡ÁÌËÍ‡ Â Ë
ËÚÛ‡Î˙Ú ìÔÓ·‡ÚËÏˇ‚‡ÌÂî,
ÍÓÈÚÓ ÒÂ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡ Ë Ì‡

»‚‡ÌÓ‚‰ÂÌ.
—ÔÓÂ‰ Ì‡Ó‰ÌËÚÂ ‚ˇ-

‚‡ÌËˇ ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚‰ÂÌ ·ÂÎÂÊË
ÒÂ‰‡Ú‡ Ì‡ ÁËÏ‡Ú‡ Ë ÒÎÂ‰
ÌÂ„Ó Úˇ ÒË ÓÚË‚‡, Á‡ÚÓ‚‡ Ì‡
ÏÂÒÚ‡ Ô‡ÁÌËÍ˙Ú ÒÂ Ì‡Ë˜‡
Ë —Â‰Ë ÁËÏ‡. —‚ÂÚÂˆ˙Ú Â
ÔÓÍÓ‚ËÚÂÎ Ì‡ ÒÌÂ„Ó‚ÂÚÂ Ë
ÎÂ‰Ó‚ÂÚÂ Ë Ì‡ ÚÓÁË ‰ÂÌ ÓÚË-
‚‡ ‚ ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡, Ò‚‡Îˇ ‰Â-
·ÂÎËˇ ÍÓÊÛı, Ó·ÎË˜‡ ÍÓÔË-
ÌÂÌ‡ ËÁ‡ Ë ÒÂ ÔÓ‚ËÍ‚‡:
ì»‰Ë ÒË, ÁËÏÓ, Ë‰‚‡È, ÎˇÚÓ!î

œ‡ÁÌËÍ˙Ú ËÏ‡ Ë ‡ÌÚË-
ÔÓ‰ - ÀÂÚÂÌ ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚‰ÂÌ,
ÍÓÈÚÓ ÒÂ ÓÚ·ÂÎˇÁ‚‡ Ì‡ 5
˛ÎË.

“‡‰ËˆËÓÌÌÓ Ì‡ Ú‡ÔÂ-
Á‡Ú‡ Á‡ ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚‰ÂÌ ÔËÒ˙-
ÒÚ‚‡ ÔËÚÍ‡ Ò ÏÂ‰, Ô˙ÎÌÂÌ‡
ÍÓÍÓ¯Í‡, ÔËÎÂ Ò ÓËÁ Ë Ì‡È-
‚Â˜Â Ò‚ËÌÒÍÓ Ò ·‡Ïˇ.

»ÏÂÌ ‰ÂÌ Ô‡ÁÌÛ‚‡Ú:
¿Ú‡Ì‡Ò, Õ‡ÒÍ‡, “ËÌ‡, “ËÌ-
Í‡, “‡Ì˛, “‡ÒÍ‡ Ë ÔÓËÁ-
‚Ó‰ÌË ÓÚ ÒÚ‡Ó„˙ˆÍÓÚÓ
ì¿Ú‡Ì‡ÒËÓÒî Ò˙Ò ÁÌ‡˜ÂÌËÂ
ì·ÂÁÒÏ˙ÚÂÌî.

Светецът се смята
за брат на св. Антон

1934 г. - 2006 г.

Звездата ти свети в нашия дом

с твоята любов голяма!

Дълбок поклон!

Семейство Колеви, роднини и всички приятели

ВЪЗПОМЕНАНИE

На 18 януари 2022 г. се навършват
16 тъжни години без нашия скъп и
незабравим съпруг, баща и приятел

о.з. полк.
КОЛЬО СЛАВОВ КОЛЕВ

летец-изпитател
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: √ÂÓ„Ë ’ËÒÚÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
245; Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –ÓÒËˆ‡ ¿Ì„ÂÎÓ‚‡
‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡

√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Мъри Стоилов води подго-
товка в Белек само с 16 играчи
на Левски. Групата на “сини-
те” оредя, защото треньорът
направи януарска чистка. От
“Герена” си тръгнаха Боби Цо-
нев, кипърецът Христос Шелис
и младоците Мартин Петков и
Георги Александров, а Георги
Миланов все още е контузен.
Ноа Сонко Сундберг участва с
Гамбия в турнира за Купата на
африканските нации и дори в
неделя получи контузия на мача
с Мали (1:1).

“Някои напуснаха, защото
искат да играят и са млади, а
други - по финансови причини.
Ако вземем нови футболисти,
те трябва да отговарят на фи-
нансовите ни изисквания”, обя-
ви Стоилов пред Левски ТВ.
“За мен беше важно не толко-
ва, че се завърнах, а че спряхме
пропадането. Но да видим до-
колко ще успеем да започнем
издигането. Най-големият про-
блем за решаване е финансови-
ят. Ако успеем да стабилизира-
ме клуба, ще бъде много по-
лесно. Не бих казал, че минала-
та година може да бъде запом-
нена с нещо по критериите на

Ìúðè ãîòâè ñàìî
16 ëåâñêàðè
„Сините” крият нов нидерландец

II кръг
Група Е: Кот

д‘Ивоар - Сиера Лео-
не 2:2 1:0 Алер (25) 1:1
М. Камара (55) 2:1
Пепе (65) 2:2 А. Кама-
ра (90+3), проп. дузпа: Кеси (К-12);
Алжир - Екваториална Гвинея 0:1
Обианг (70). 1. Кот д‘Ивоар 4 2. Ек-
ваториална Гвинея 3 3. Сиера Леоне
2 4. Алжир 1.

Група F: Гамбия - Мали 1:1 0:1
И. Коне (79) 1:1 Бароу (90-д); Тунис
- Мавритания 4:0 1:0 Матлути (4)
3:0 Хазири (9 и 64) 4:0 Джазири (66),
проп. дузпа: Мсакни (Т-80). 1. Гам-
бия 4 2. Мали 4 3. Тунис 3 4. Мав-
ритания 0.

РЕЗУЛТАТИ
Â Áåðîå èñêàò Òîìàø, ïðåãîâàðÿò ñ Ïåíåâ

Берое има вариант да назначи изненадва-
що име за нов треньор. Старозагорци водят
преговори с бившия национален селекцио-
нер Любослав Пенев, твърди Гонг. Заралии
се опитват да се разделят с досегашния си
наставник Петър Колев, но не могат да се
разберат, защото специалистът държи да
получи неустойка за предсрочно прекратява-
не на договора му. Шефовете вече му търсят
заместник, като желаят той да е сериозно
име, затова са се насочили към Пенев. Любо
е без отбор, след като напусна Царско село
след есенния полусезон.

Преговорите между двете страни са в
начална фаза и има още доста неща за уточ-
няване. Пристигането на Пенев под Аяз-

Георги Иванов-Гонзо полу-
чи висок пост в БФС. Легенда-
та на Левски бе назначен за
технически директор. Бившият
нападател и треньор ще отгова-
ря за всички национални отбо-
ри на България, както и за
първенствата и турнирите у
нас. Той ще следи и развитието
на женския футбол.

За последно Гонзо беше
спортен директор на Локо Пд,
но напусна заради противоре-
чия с шефа Христо Крушарски.

Ãîíçî ñòàíà
øåô â ÁÔÑ мото въобще не е сигурно с оглед доста

намаления бюджет на клуба след сътресе-
нията в последните месеци, когато държа-
вата се оттегли като основен спонсор на
старозагорци.

Футболистите пък искат на поста да се
върне Александър Томаш.

Ветеранът Мартин Камбуров чака да
стане ясно кой ще води Берое, преди да
реши дали да продължи договора си до ля-
тото, за да подобри и рекорда на Георги
Илиев за най-много мачове в елита, от кой-
то го делят 5 срещи.

Пенев има титла на България като тре-
ньор на Литекс през 2011 г. и Купа на
България с ЦСКА през 2021 г.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
16.00 Левски - Гурник (Пол)
21.30 Бърнли - Уотфорд
ПО ДИЕМА СПОРТ 3
16.30 Лудогорец - Висла (Пол)
ПО ДИЕМА СПОРТ
22.00 Брайтън - Челси
ПО МАКС СПОРТ 3
18.30 Лацио - Удинезе
22.00 Ювентус - Сампдория
ПО РИНГ
КУПА НА АФРИКА
18.00 Малави - Сенегал
21.00 Габон - Мароко
ПО ЕВРОСПОРТ 1
ТЕНИС
2.00 “Аустрелиън Оупън”

Нидерландецът Келиан ван дер Каап е спряган
за четвърто зимно попълнение в Левски

Левски. А те винаги са били
титли, купи, европейски успе-
хи и по възможност - големи
трансфери, така че няма с как-
во да се похвалим”, призна Сто-
илов. Но уточни, че проблеми-
те пред клуба не са изчезнали.

“Сините” ще изиграят
първата си контрола днес от
16 часа с полския Гурник Заб-
же. “Не ме притесняват ре-
зултатите, важното е как се
играе в такива мачове. На
фона на проблемите, клубът
се постара да организира мак-
симално добри условия за ра-
бота. В последните години на-
дали е имало такива и смятам,
че отбор като Левски заслу-
жава перфектни условия. Ла-
герът няма да струва евтино,
но той отговаря на името и
авторитета на клуба.

Това помага много и за ле-
кото понасяне на подготовка-
та. Искам да видя добра орга-
низация в играта, динамика и
висок ритъм. Искам да държим
контрол над мача и сами да го
насочваме, а не случайността,
противникът или емоциите. На
последно място е резултатът.
В първите контроли обичам да

давам на играчите по 45 мину-
ти, но имаме само 16 човека и
ще се наложи някои да играят
по-дълго”, допълни Мъри.

Келиан ван дер Каап е ни-
дерландският бранител, който
идва в Левски. Последно за-
щитникът е бил част от дат-
ския Виборг, където обаче за-
писва едва един мач като ре-
зерва. Преди това е изиграл за
Макаби Нетаня (Изр) 26 мача,
като в 23 е бил титуляр и е
вкарал 1 гол. 23-годишният
играч започва кариерата в ро-
дината си за Харкемасе Бойс,
след което преминава в школа-
та на Грьонинген. След това
играе за Камбуур, откъдето за-
минава за Израел. 190-санти-
метровият защитник е двойник
на сънародника си Върджил
ван Дайк от Ливърпул и не-
рядко е сравняван с него. Пред-
стои в близките дни Ван дер
Каап да се присъедини към ла-
гера на тима в Турция. Брани-
телят е четвъртото ново
попълнение на отбора. Преди
него “сините” подписаха с
гамбиеца с шведски паспорт
Сундберг и с бразилците
Уелтън и Цунами.
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бъде въведена задължителна
ваксинация за всички професи-
онални спортисти, които искат
да се състезават в страната.
Все още не е ясно дали прави-
лото ще позволява медицински
изключения, например след

та. Допускат се само някои
изключения - едно от тях е
доказана противопоказност за
поставяне на ваксина срещу
коронавируса, а друго е за
хора, чието влизане в страната
е от национален интерес. По-

сле следват турнирите в Евро-
па, а на този етап неваксини-
раните подлежат на каранти-
на, независимо от ПСР теста.

Джокера се прибра в Бел-
град, след като бе депортиран
от Австралия и му бе наложе-

на 3-годишна забрана да
стъпва в страната. Местният
любимец бе посрещнат като
герой, а посрещачите бяха сто-
тици. “Тук сме, за да подкре-
пим нашия Новак. Той прежи-
вя голяма неправда, а ние ис-

каме да му покажем, че в този
тежък момент сме с него. За
нас той винаги ще бъде най-
добрият”, казаха част от фено-
вете. Ноле остана безмълвен
пред насъбралите се журнали-
сти и телевизионни екипи.

Äæîêîâè÷ îáìèñëÿ âàêñèíàöèÿ
Посрещнаха Ноле като герой в Белград

Националният отбор по волейбол на България за юноши до
18-годишна възраст спечели Балканиадата в София. Турнирът
бе и квалификация за европейско първенство, а първото място
на “лъвчетата” им осигури участие в шампионата на Стария
континент.

В последния си мач в зала “Левски София” волейболистите
на Виктор Карагьозов разбиха Гърция с 3:0 гейма (14, 22, 22)
за 77 минути. Така нашите си осигуриха първото място с 3
успеха и 1 загуба. Топреализатор стана Кристиан Титрийски с
22 т., а Александър Къндев добави 11 т.

“Нервен мач, защото нямахме право на грешка. Поздравле-
ния за момчетата, защото беше трудно, а трябваше да победим
категорично. Имахме доста кризисни моменти след първия гейм,
защото Гърция водеше в резултата, каза Карагьозов. Европей-
ското ще се проведе през юли в Грузия.

Григор Димитров ще про-
гресира в световната ранглис-
та след “Аустрелиън Оупън”.
Най-добрият ни тенисист е с
1801 т. и ще дръпне поне с 4
места след края на първия за
годината турнир от Големия
шлем, който започна вчера. В
момента хасковлията е 28-и
със същия актив.

Голям регрес обаче очаква
легендата Роджър Федерер, кой-
то след две седмици ще падне
до около 30-ата позиция с 1665
т. Великият швейцарец няма да
играе в Мелбърн. Заради кон-
тузия надпреварата пропуска и
финалистът от последното из-
дание Доминик Тийм (Ав), кой-
то ще падне до около 44-то
място с 1210 т.

Начело преди турнира в
Мелбърн е Новак Джокович с
11 015 т., но сърбинът пропус-
ка Откритото първенство на
Австралия и ще остане с 9015
т. Така само след две победи в
турнира Даниил Медведев (Рус)
ще оглави ранглистата. Рус-
накът в момента е втори с 8935
т., пред олимпийския шампион
от Токио 2020 Александър Зве-
рев (Гер) - 7970 т., който също
може да измести Джокера.

Новак Джокович обмисля
ваксинация. Световният №1
в тениса трябва да предпри-
еме този ход, за да не се
провали сезонът му.
Сърбинът пропуска Откри-
тото първенство на Австра-
лия, защото е антиваксър и
бе експулсиран от страната
след 11-дневен престой.

Правителствени източници
във Франция обявиха, че Ноле
ще участва на “Ролан Гарос”
(22 май-5 юни), само ако се
ваксинира.

Очаква се във Франция да

скорошно заболяване с виру-
са. На този етап задължителна
ваксинация за професионални-
те спортисти има и в Ню
Йорк, където се провежда US
Open. Което означава, че ако
няма промяна в позициите,
Джокера ще може да участва
единствено на “Уимбълдън” в
Лондон, без да се ваксинира.

В момента не е ясно дали
Ноле ще може да участва на
“Мастърс”-ите в Индиън Уелс
и Маями, защото в САЩ изи-
скват пълна ваксинация от
чужденците, влизащи в страна-

Ãðèøî ïðîãðåñèðà â ðàíãëèñòàòà

СНИМКИ БГНЕС

Салваторе Карузо опитва да върне топката срещу
Миомир Кецманович, от когото загуби с 4:6, 2:6,
1:6 в I кръг на “Аустрелиън Оупън”. Италианецът
е №146 в ранглистата, но замести като
“щастлив губещ” изгонения №1 Новак Джокович

„Ëúâ÷åòàòà” ñà
áàëêàíñêè øàìïèîíè

Реал Мадрид спечели
за 12-и път Суперкупата
на Испания, след като във
финала на турнира, игран
в столицата на Саудит-
ска Арабия Рияд, победи
Атлетик Билбао с 2:0.
Ветеранът Лука Модрич
(38) откри след асистен-
ция на Родриго. Голмай-
сторът и капитан Карим
Бензема (52) удвои с

Ðåàë Ìàäðèä ñïå÷åëè 12-à Ñóïåðêóïà íà Èñïàíèÿ

“Лъвчетата” се радват с купата от Балканиадата

перфектно изпълнена
дузпа, отсъдена за игра с
ръка на Йерай.

Атлетик натисна да
изравни, но Раул Гарсия
пропусна два шанса. Ми-
нута преди края Гарсия
профука и дузпа, като
Тибо Куртоа изби с крак
удара в центъра на вра-
тата му. Дузпата бе
отсъдена, след като Едер

Милитао спря с ръка
топката пред вратата и
получи директен червен
картон. Пропускът
съвсем сломи ищаха на
“баските” за промяна.

За треньора Карло
Анчелоти това бе първи
трофей след завръщане-
то му в Реал, който вече
изостава само на една Су-
перкупа от рекордьора

Барселона. Бензема вече
има 28 спечелени купи и
стана най-титулованият
френски футболист в ис-
торията с 19 титли с
Реал, 7 с Лион и 2 с на-
ционалния отбор на
Франция.

Марсело изравни ре-
корда на Пако Хенто за
най-много спечелени
купи (23) с Реал.

Стотици сърби посрещнаха Новак Джокович като национален герой на летището
“Никола Тесла” в Белград, след като тенисист №1 в света бе експулсиран от Австралия


